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D an sreče
Po dolgoletnem vojnem pu

stošenju je 9. maja 1945 kloni
la največja moč nasilja v naši 
zgodovini. Sile osi so podpi
sale brezpogojno kapitulacijo 
— vojna se je končala.

To je bila največja morija 
vseh časov. V njej je sodelo
valo kar 60 držav iz raznih 
koncev sveta. Zahtevala pa je 
preko 55 milijonov žrtev, tudi 
po teh je dosegla neslaven 
rekord.

Na naših tleh so se še bile 
bitke po podpisu kapitulacije, 
kot da naša zemlja in ljudje še 
niso dotrpeli nepopisnega tr
pljenja dolgih štirih let. Kot da 
skoraj dva milijona naših 
človeških življenj še ni dovolj, 
da bi bila mera trpljenja polna.

Doslej največji vojaški stroj 
v zgodovini človeštva se je us
tavil. Veselje, ki je zavladalo 
po svetu je bilo nepopisno, tu
di tam, kjer niso neposredno 
občutili pred lastnim pragom 
vojnih tegob. Kako je bilo to 
pri nas, kjer je skoraj vsak hi
šni prag prestopila noga nasi
lja, kjer so se izživljali prav 
nečloveško nad nesrečo malih, 
vendar odločnih narodov in 
narodnosti, kjer je veljalo pra
vilo trdosti, nasilja in človeka 
nedostojnih ukrepov.

Štiri leta so pustila za seboj 
gorje, pogorišča, uničenje in 
brezup. Spomini še danes 
boleče odmevajo v naših srcih, 
še danes pa opozarjajo na zlo, 
ki ga zmore le človek nad 
človekom. Temne sile fašizma 
so bile takrat, kot smo verjeli 
uničene za vse čase in nikoli 
naj bi ne bilo več vojne, je 
odmevalo povsod v svetu.

Toda komaj 40 let po tem 
grozi svetu uničenje, večje od 
vseh dosedanjih. Velike sile ig
rajo svojo igro na karte smrti 
in groženj. Le šibki glasovi 
ppozarjajo na nevarnost, ki 
preti človeku. Jih sploh kdo 
sjiši? Ali pa so veliki preveliki, 
da bi poslušali glas malega, 
trpečega? Kam vodi pot izsilje
vanja, kam lahko pripelje ko
pičenje strašnih orožij? To je 
skrb današnjega dne, to je skrb 
človeštva!

Naši ljudje so pred 40 leti 
odložili orožje in prijeli za 
orodje, da bi pozidali požgane 
domove, da bi si z novimi to
varnami zagotovili delo in 
boljše življenje, polja so spet 
orali in posejali. Iz ran je na
stalo veselje, iz dela so sledili 
uspehi, iz sožitja je nastalo 
lepše življenje.

Prav na območju Gornje 
Savinjske doline so se tiste 
zadnje dni vojne dogajali 
zgodovinski dogodki. Dolina 
je dala za svojo svobodo več, 
kot je lahko pričakoval najbolj 
optimističen človek. Ljudje so 
stopili v korak gibanja za 
■svobodo in z lastnimi močmi 
premagali nasilje stoletja, pre
gnali s svoje zemlje vsiljivce, 
tujce, zločince. Ljudstvo je 
dalo svoje povsod v naši 
domovini, zato je slavilo Dan 
zmage v nepopisnem veselju.

Današnji časi so zaskrbljuj- 
' oči, vendar pa smo v pretek
losti dokazali svojo moč v 
odločnosti in marljivosti, tako 
naj bo tudi poslej.

A. V.
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Štafeta mladosti 
in miru

Tako kot vsa prejšnja leta, 
smo tudi tokrat pionirji, mla
dina, delovni ljudje in občani 
slovesno sprejeli Titovo šta
feto. Čeprav tovariša Tita že 
peto leto ni med nami, pa tra
dicija štafete še naprej ostaja. 
18. 4. je po naši dolini krenila 
na pot lokalna štafeta, ki sojo 
prvi ponesli mladi iz karavle v 
Solčavi. Svoj program so s 
pozdravnim pismom pri
pravili učenci po posameznih 
šolah in delovnih organizaci
jah. Zaključni program in 
prenočitev lokalne štefete so 
prisrčno pripravili učenci iz 
COŠ »Fran Kocbek« iz Gor
njega grada.

Naslednji dan smo pozdra
vili zvezno štefeto mladosti in 
miru, ki smo jo prevzeli od 
kamniških^ mladincev. Mladi 
iz Nove Štifte so pripravili 
priložnostni program in šta
feto pospremili do »Smreke« 
Gornji grad, kjer je bil tudi 
osrednji sprejem letošnje šta
fete za našo občino, od tam 
smo jo peljali po Zadrečki 
dolini in se ustavili še v 
Šmartnem ob Dreti, nato pa 
smo jo v Gorenju predali mla
dim iz T. Velenja.

Mladi po vsej Jugoslaviji s 
ponosom nosimo štafeto, sre
čni, da živimo v svobodi. 
Znamo ceniti, kar so nam 
priborili med NOB partizani 
"pod vodstvom tovariša Tita. 
Naša- zavest, bratstvo in enot
nost pa je tista sila, ki zagota-

Med osrednjo proslavo OF in 1. maja v Delavskem domu v Nazarjah
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Priprave na volitve 1985

vlja, da bodo ideje tov. Tita 
živele še naprej, da bo živela in 
rasla Jugoslavija. K njeni rasti 
moramo prispevati mladi z 
učenjem in delom.

Še posebej v takšnih trenut
kih se globoko zavedamo 
dolžnosti, da jih opredeljuje
mo v svojih akcijskih progra
mih in ki jih pred nas postavlja 
celotna družba. V ospredje 
stopajo naloge, ki temeljijo na 
izvajanju stabilizacijskega pro
grama in utrditvi sistema 
sociajističnega samoupravlja
nja. Še naprej moramo razvija
ti nesebično medsebojno po
moč, tovarištvo, iskrenost, ple
menitost, skratka vse, kar je v 
človeku dobrega.

Sabina Sušnik

Izteka se tretje štiriletno m an
datno obdobje, ko smo v želji po 
večjem podružbljanju pri odloča
nju prešli od nekdanjega odbor- 
niškega na delegatski sistem.

V prizadevanjih, da nas volitve, 
ki bodo prihodnje leto ne bodo 
našle nepripravljene, smo že v 
prvih mesecih letošnjega leta 
pričeli z volilnimi aktivnostm i, ki 
bodo potekale do skupščinskih 
volitev v spom ladanskem  času 
prihodnjega leta. Usmeritve in na
loge v zvezi s pripravam i na 
volitve je  v februarju obravnavalo 
Predsedstvo Občinske konference 
SZDL. Izdelan in sprejetje bil tu 
di rokovnik za izvedbo aktivnosti 
v pripravah na volitve do pred- 
kandidacijskih postopkov. V mar
cu in aprilu so bili organizirani 
posveti s predsedniki krajevnih 
konferenc SZDL, s predsedniki 
izvršnih odborov osnovnih orga
nizacij Zveze sindikatov iz OZD 
in evidentičarji. V vseh krajevnih 
skupnostih so bili aktivirani koor
dinacijski odbori za kadrovska 
vprašanja in volitve, v delovnih 
organizacijah pa so to funkcijo 
sprejeli IO OO ZS.

Po dosedanjih razpravah bo na 
osnovi izkušenj verjetno prišlo do 
določenih sprememb v volilni 
zakonodaji ter v racionalizaciji 
delegatskega sistema. Vsi nosilci 
priprav na volitve se morajo zave-- 
dati, da je uspešnost volitev v prvi 
vrsti odvisna od pravočasnosti in 
pospešenosti priprav ter od odgo
vornega dela vseh delovnih ljudi

in občanov. Potrebno se je zavze
ti, da bodo za člane delegacij 
izvoljeni tisti delovni ljudje in 
občani, ki s svojim dosedanjim 
delom dokazujejo dosledno za
vzemanje za utrjevanje politične
ga sistema socialističnega sam ou
pravljanja, za uveljavljanje dolgo
ročne gospodarske stabilizacije, 
kakor tudi za vsa druga sprejeta 
merila o kadrovski politiki. Na
čelo »prave ljudi na prava mesta « 
velja tudi za te volitve vsaj v enaki 
meri kot prej, če želimo, da bomo 
kos nalogam pri premagovanju 
težav, s katerimi se bomo srečevali 
in jih morali tudi razreševati. Kan
didatom , ki so evidentirani v 
krajevnih skupnostih in delovnih 
organizacijah, je s tem dano priz
nanje za njihovo dosedanje delo 
na delovnem mestu ali v krajevni 
skupnosti za doprinos in na
predek širše skupnosti.

O tem, kako široko je zas

tavljeno začetno evidentiranje, 
kažejo zbirna poročila iz KS in 
TOZD  do 15. aprila 1985. Za sku
pščinske volitve v DPS je bilo v zd
ruženem delu evidentiranih 348, v 
KS pa 223 novih kandidatov, za 
skupščinske volitve v SIS pa iz zd
ruženega dela 572, iz KS pa 523 
delegatov. Skupno je bilo eviden
tiranih 1666 možnih kandidatov. 
Po prvi uspešno opravljeni nalogi 
je potrebno izreči zahvalo krajev
nim konferencam SZDL, oziroma 
koordinacijskim odborom  za ka
drovska vprašanja in volitve pri 
krajevnih skupnostih in izvršnim 
odborom  osnovnih organizacij 
Zveze sindikatov v organizacijah 
združenega dela, ki so k tej nalogi 
resno in zavzeto pristopili up- 
ram o, da bodo tudi bodoče naloge 
v zvezi z volitvami tako uspešno 
rešene kot so bile te v dosedanjih 
pripravah.

Z. N.

Revija pevskih zborov

Sprejem kurirčkove pošte je bil letos v Gozdni šoli v Mozirju

Občinska revija pevskih zborov 
občine Mozirje, ki je bila vključe
na v proslavo praznika O F in 1. 
maja dne 27. aprila 1985 v Naza
rjah je pokazala, da zanimanje za 
pesem in petje v naši dolini spet 
raste. Pred poslušalci, ki so napol
nili prikupno, a za petje manj 
primerno dvorano Delavskega 
doma v Nazarjah, se je zvrstilo 9 
pevskih zborov: 3 ženski, 3 moški, 
2 mešana in 1 dekliški zbor. Ta 
različni sestav pevskih zborov je 
omogočil zelo pester program pe
smi, zato razm erom a dolgo trajaj- 
očfkoncert poslušalcev ni utrujal, 
am pak so z enakim zanimanjem 
sledili izvajanju vsakega nasled-. 
njega zbora, saj je vsak zbor 
predstavil nekaj novega, svojske
ga...

Se. vedno pa je opazno, da se 
pevski zbori borijo s pom anj
kanjem pevcev, da so razmeroma 
šibki, maloštevilni. Vse prem aj
hen je dotok mladih pevcev, ki so 
že prej sodelovali v mladinskih 
/borih  osnovnih šol, a se po dov- 
ršitvi osnovne šole potem nekam 
izgubijo. T o  je še nekako razu
mljivo za manjše kraje, k ijih  mla
dina zapušča zaradi nadaljnjega 
šolanja in zaposlitve, ni pa razu
mljivo to za večje centre in sre
dišča, kjer prebivalstvo narašča, 
se zaposljuje in sc tudi m ladina iz

višjih šol dnevno vrača domov. Tu 
bi lahko nastali močni pevski zbo
ri, saj je sicer naša dolina znana po 
muzikalno in pevsko nadarjenem 
prebivalstvu.

Res pa je, da terja sodelovanje v 
pevskem zboru mnogo prostega 
časa, da je obiskovanje pevskih 
vaj v večernih urah, po u tru
jajočem poklicnem dnevnem delu 
naporno in zahteva mnogo dobre 
volje. Za svoj trud in žrtvovani 
prosti čas pevec tudi ne dobi 
nobenega nadomestila. M orda je 
to vzrok, da mnogi, ki imajo sicer 
vse pogoje, odrekajo svoje sodelo
vanje v pevskem zboru. V zboru 
tako ostanejo le tisti, ki jim je petje 
res v veselje in razvedrilo, ki naj
dejo v pesmi svojo sprostitev in 
bogastvo izražanja čustev.
. Zato zaslužijo gotovo vsi pevski 
zbori pohvalo in priznanje za 
svoje delo. Zaradi pom anjkanja 
»kulturnega« dinarja ne morejo 
biti denarno nagrajeni za svoj trud 
in požrtvovalnost. Lahko pa jih 
nagradimo vsaj s tem, da bomo 
bolj napolnjevali koncertne dvo
rane, ki nam ponujajo bogato 
doživetje umetne in narodne pe
smi. Z udeležbo na koncertih pa 
dajemo zborom tudi zasluženo 
priznanji in moralno oporo za 
njihovo minulo in nadaljuje delo.

Minilo 
je  p e t 
le t...

Takrat p re d  p e t im i le ti, ko  
j e  za sta lo  p lem en ito  srce na
šega  predsedn ika  Tita sm o  
obnem eli ob resnici, da m ed  
nam i ni več  človeka, k i j e  
soustvarja l sve t miru, č lo 
večn osti in lep šega  življenja.

D anes p e t  le t p o  tem , so nam  
Živo v spom inu njegove  
besede, k i so ta k ra t zvenele  
m orda m arsikdaj preroško , 
ko p a  v teh dneh ra zm išlja 
nja na Tita g ledam o nazaj, 
p o tem  vem o, kako resnične, 
kako dalekovidne so b ile m i
sli človeka, k i j e  zrase l iz  na
roda, da b i svojem u ljudstvu  
za go tov il č loveka  dostojno  
Življenje. B rez dvom a j e  res 
trd itev  nekega našega držav
nika, k i j e  dejal, da se  ljudje 
Titovega kova  rodijo  le vsa
kih nekaj sto  le t. N jegova ve
ličina tore j n i le v tem , da j e  
bil odličen  vojak, prevdaren  
državnik, obču tljiv  p a r tijsk i 
voditelj, b il j e  predvsem  
človek po ln  vere  v soljudi, 
poln  človečnosti, zg led  p o 
štenja. N jegova srčna kultu
ra ni dovoljevala  stranpo ti 
od  tis te , k i jo  j e  skupaj s sv- 
ojim i sodelavci za črta l, za to  
p r i njem  n ikoli n i bilo  
dvom ov k a j bo v določenem  
trenutku dogajanja storil.

Vedno se  j e  od loč il za  dobro  
ljudstva, k i m u j e  dalo vso 
podporo  tudi v časih, k i so 
b ili dnevi negotovosti, ko j e  
bila nevarnost, da nas p o 
m endrajo sile nasilja in zla.

Vemo, da sm o im eli vsi 
obču tek  varnosti, ko j e  še  
Tito b il na čelu  naših m n
ožic. P reprosto  nam ni p o 
vzroča lo  skrbi, če  j e  on b il 
tis ti, k i j e  o d loča l o naši sku
p n i usodi. Vera v č loveka  
kakršen  j e  b il T ito j e  b rez
m ejna, trdna in resnična.

M orda  v našem  začetku  
nism o dojeli vse veličine 
njegovega boja za  bra tstvo  
in enotnost m ed  narodi in na
rodnostm i Jugoslavije. K o  j e  
n ekoč dejal, da j e  sicer rojen 
na H rvaškem , da p a  j e  
Jugoslovan, m orda res nis
m o v globino dojeli n jegove
ga hotenja. D anes nam je  
ja sn o , da sm o m očni lahko le 
v skupnosti naših narodov in 
narodnosti, da j e  za  nas edi
na p o t  v življenje so žitje  m ed  
Jugoslovani, ne g lede na to  
kakšen  je z ik  kdo govori.

V časih, k i so p r i  nas 
težavn i, te žk i p a  so tudi 
p o vso d  v svetu , j e  še  vedno  
naša velika m o č  v spom inu  
na Tita in spoštovanju  n je
gove p o ti.

A. V.



'SJ*. NOVICI
N aši odlikovanci

N a osrednji p ro sla v i O svobodilne fro n te  in prazn iku  dela v N a za 
rjah j e  predsedn ik  skupščine občine M o zir je  A lo jz  P lazn ik  p ode lil 
državna odličja . P reje li so: A lo jz  B astl-T on k iz  D eve, M im ica  
Jurjevec iz  Juvanja in M artin a  C op iz  M ozirja  red  dela s srebrnim  
vencem . Janez R očnik  iz  B očne p a  m edaljo  zaslug za  narod.

Srebrn i znak O F  so  pre jeli: Jože  B itenc, Franc B reznik, S tanko  
Cajner, R u d o lf  Č ernevšek, H elena H erle-Z bašn ik , Izidor M atko , 
Franc M iklavc, M ilan  Šepec , Jože  Venišnik in Franc Z vir. O d lič ja  
j e  p o d e lil predsedn ik  O K  S Z D L  M o zirje  H inko Č op, k i j e  v nad
aljevanju p o d e lil tudi listino vlaka b ra ts tva  in enotnosti. P rejela  sta  
jo :  O Z D  E lkroj in H elena K ojc.

P redsedn ik O bčinskega sindikalnega sve ta  M o zir je  Ivan Purnat 
p a  j e  p o d e lil srebrne znake Z ve ze  sindikatov, p re je li so jih :  Vera 
M aro lt, A m alija  C elin šek, M arija  P eterec, Fanika M ejak , Franc 
B reznik, Jože  Jam nik, Jože  Vodušek, O O  Z veze  sindikatov  
I O Z D  Iverna Glina N azarje , O O  Z veze  sindikatov C O Š  G ornji 
gra d  in J o že  Časi.

O  p o d e litv i priznan j inovatorjem  boste  bra li v posebnem  sestav
ku. O srednja p roslava  j e  b ila  povezan a  tudi z občinsko pevsko  re
vijo. O  njej boste  bra li v prihodnji številk i.

S večan i d e l p roslave  j e  p r ič e l  s slavnostnim  govorom  sekretar  
O K  S Z D L  Z dravko  N ovak.

D ozidava osnovne šole 
v M oziiju

Objekt Osnovne šole 11. grupe 
odredov Mozirje je bil zgrajen v letu 
1970 iz finančnih sredstev SO Mozirje 
in denarja, ki so ga prispevali krajani 
šolskega okoliša mozirske osnovne 
šole.

Za tisti čas in razmere ter število 
učencev je bila šola primerna. Število 
prebivalcev pa je v Mozirju in krajih, 
kjer so podružnične šole, hitreje na
raščalo, kot je bilo načrtovano z 
gradnjo prvotne šole. Zato se na 
osnovni šoli II. grupe odredov Mozirje 
že nekaj let srečujemo z veliko 
prostorsko stisko, ki se odraža pri 
poučevanju in organizaciji učno 
vzgojnega procesa v najširšem pome
nu besede. Tudi sprememba šolske 
tehnologije, ki je v zadnjih desetih le
tih skokovito napredovala, narekuje 
prenovo šolskega objekta, tako da bo 
odgovarjal sodobnemu vzgojno-izo- 
braževalnemu delu. V letošnjem 
šolskem letu je na mozirski osnovni 
šoli 21 xldelkov s 576 učenci in en 
oddelek osnovne šole s prilagojenim 
programom v prostorih VVO Mozirje.

Učenci od 1. do 6. razreda obiskujejo 
pouk dopoldan in popoldan, učenci 
enega petega razreda hodijo v šolo 
samo popoldan, le učenci 7. in 8. 
razredov obiskujejo pouk samo 
dopoldan. Zaradi le take možne orga
nizacije pouka že vrsto let opažamo 
nekatere vedenjske in učne odklone, 
kajti mnogo učencev je v dopol
danskem času samih doma brez nad
zorstva staršev in so prepuščeni cesti.

Da bi se ta kritična situacija čimprej 
popravila, smo odboru II. in III. 
referenduma predlagali, da je v svoj 
program vnesel tudi razširitev osnov
ne šole Mozirje, načrtovana pa je bila 
tudi v' srednjeročnem planu občine 
Mozirje za obdobje 1980-1985. Razši
ritev je načrtovana v treh fazah. V tem 
planskem obdobju bi realizirali le I- 
fazo gradnje, ki jo že aktivno izvaja 
Vegrad TOZD Gradbenik Ljubno. S 
to razširitvijo bomo pridobili 3 učil
nice za razredni pouk, učilnico kemije 
in biologije, matematike in fizike, učil
nico likovnega in glasbenega pouka.

To je skupaj 6 učilnic s pripadajočimi 
kabineti in komunikacijami. S to 
gradnjo bomo pridobili tudi 2 učilnici 
za učence osnovne šole s prilagojenim 
programom, kar bo omogočalo 
vsakoletni vpis in kvalitetnejše izva
janje pouka za te učence. Tako bomo v 
prvi fazi gradnje pridobili 742 m2 no
vih površin in 240 m2 adaptiranih.

S 1. fazo razširitve bomo razrešili v 
tem trenutku najbolj kritičen prostor
ski problem. Celotni problem šole v 
Mozirju pa bo razrešen še z gradnjo II. 
in III. faze, ki pa jo načrtujemo v na
slednjem planskem obdobju od 1986 
do 1990 leta.

Aktivnosti za izgradnjo in zbiranje 
denarja za I. fazo razširitve je začela 
šola že konec preteklega leta. Do kon
ca meseca februarja je bilo združenih 
44.800.000 din, kolikor znaša pred
računska vrednost gradbenih del.

Viri zbranih sredstev so:

— sredstva iz II. in III.
samoprispevka 26.200.000 din

— združenega amortizacija
osnovnih šol 2.100.000 din

— namenska sredstva šole
Mozirje 2.500.000 din

— združena sredstva
OZD 14.000.000 din

Zaradi izjemno hitre rasti cen 
gradbenih stroškov pričakujemo do 
zaključka gradnje še precejšnje pod
ražitve, poleg tega pa moramo zagoto
viti še denar za minimalno potrebno 
opremo. Za podražitve in opremo bi 
morali združiti še 30.000.000 din. Sku
pščina izobraževalne,skupnosti, ki je 
prevzela investitorstvo, je predlagala 
uporabnikom delavcem v TOZD in 
delovnih skupnostih ter delavcem in 
občanom v zasebnem sektorju Sam
oupravni sporazum o združevanju 
sredstev za uresničitev programa razv
oja osnovnega šolstva. S tako podpi
sanim sporazumom, ki bi stopil v ve
ljavo v II. poletju in ne bi vplival nä 
zmanjšanje osebnih dohodkov de
lavcev, bi zbrali manjkajoča finančna 
sredstva.

Upam, da vsi vemo, kaj pomeni 
otrokom temeljno znanje, ki ga dobijo 
v osnovni šoli. Tega pa lahko dobijo v 
dovolj prostornih, svetlih učilnicah, 
primerno opremljenih z didaktičnimi 
sredstvi in dobro organizacijo vzgojno 
izobraževalnega procesa. Le tako 
bodo imeli vsi učenci enak položaj, 
enak start za nadaljnje izobraževanje 
in vključevanje v delo. Zato priča
kujemo, da ne bo delovne organiza
cije, ki ne bi podpisala sporazuma, saj 
bo denar namenjen našim otrokom, ki 
jih imamo radi in ki jim želimo lepši 
jutri.

prof. Venek Anton

Pred  pričetkom  osrednje proslave O F  je  pred  D elavskim  dom om  v 
N azarjah  ig ra la  občinska godba na p iha la  pod vodstvom  F ran ja  
G oljufa

M ed otvoritv ijo  p o sta je  v N az arjah

Pridobitev v zdravstvu
Kar težko smo pričakovali 

zaključka gradbenih del na 
prenovljenem in dozidanem 
delu nazarske zdravstvene 
postaje. O tem, da so v prej
šnjih prostorih le z največjo 
požrtvovalnostjo lahko opra
vljali zdravstveni delavci svoje 
poslanstvo, smo že večkrat pi
sali. Končno je bilo tako daleč, 
da so odprli vrata prenovljene, 
oziroma dozidane zdravstvene 
hiše.

Slovesnost ob otvoritvi je 
bila lepo pripravljena, sicer 
skromna, pa zato bolj učinko
vita. Najprej je vodja zd
ravstvene postaje dr. Franc 
Sirko, ki je nosil levji delež pri 
prenovi, pozdravil številne 
predstavnike javnega življenja 
občine Mozirje in predstav
nike zdravstvenih ustanov. 
Vodja TOZD Splošno zd
ravstvo Mozirje dr. Franc But 
pa je obširno orisal sama 
prizadevanja za uresničitev 
načrta o povečanju zdravstve
nih zmogljivosti v Nazarjah. V 
imenu kolektiva se je zahvalil 
vsem dejavnikom, ki so 
pripomogli k temu, da imamo 
sedaj v središču industrije 
pogoje za nudenje široke 
palete zdravstvenih storitev. 
To bo nedvomno znatno izb
oljšalo zdravstveno varstvo 
delovnih ljudi in prebivalstva 
na sploh. Izrazil je hkrati up
anje, da bo utesnjenost v am
bulantah ZD Mozirje kmalu 
odpravljena, saj je treba s tem 
računati, da bo sedaj za 
posodobitev na vrsti Mozirje. 
Ko je govoril o sredstvih ki so 
potrebna za pokritje stroškov

dozidave, oziroma prenove v 
Nazarjah, je povedal, da je vse 
skupaj stalo 29.508.000 din. 
Od tega je referendumskih 
sredstev 6.000.000 din, Občin
ska zdravstvena skupnost je 
zagotovila 9.585.000 din, do- 
čim je Zdravstveni center, 
TOZD Splošno zdravstvo 
Mozirje in zobozdravstvo 
prispeval 3.045 din. Združeno 
delo je priložilo še 2.700.000 
din. Tako je torej za sedaj pok
rito skupaj 21.330.000 din, 
manjkajoča sredstva pa bo tre
ba še zagotoviti.

V slovesnost so vključili na- 
zarski mladinci zgodovinsko 
recitacijo, dekliški zbor Pro
svetnega društva Jelka pa je s 
svojim petjem popestril potek 
otvoritve.

Vstop v zdravstveno postajo 
so povezali s trakom, ki ga je 
prerezala Martina Čop. Nato 
je sledil ogled nove pridobitve. 
Številni gostje so se pohvalno 
izražali o notranji ureditvi zd
ravstvenih prostorov. K bolj
šem počutju nedvomno pri
spevajo likovne stvaritve naših 
umetnikov Jožeta Horvata- 
Jakija, Lize Lik, Antona Ja- 
kuša in Gorana Horvata. 
Vsem umetnikom je bila 
izrečena posebna zahvala za 
razumevanje, ki so ga s svojimi 
likovnimi deli izkazali.

Želeti je, da bi prvemu kora
ku k posodobitvi zdravstvenih 
postaj sledili še nadaljnji. Ta
ko zdravstveni delavci, kot 
občani si obetajo na ta način 
več zdravstvenih storitev v 
dolini.

O bram ba -  dolžnost vseh
V razgovoru na občinskem 

štabu TO so sodelovali preds
tavniki štaba s komandantom 
Francem Vugom na čelu. Šlo 
je za to, da seznanimo bralce z 
predstoječimi načrti dela TO.

V ospredju prizadevanj je 
letošnja štabno vodstvena vaja 
Triglav 3. Pri tem naj bi 
sodelovali vsi dejavniki SLO 
in DSZ. Kdo so vse to, se vča
sih posta Tja vprašanje. Gre za 
teritorialno obrambo, armado, 
civilno zaščito, narodno zašči
to, družbeno-politične skup
nosti, družbeno-politične or
ganizacije, krajevne skupnosti 
in uprava notranjih zadev. To 
pomeni, da je obveza vsakogar 
sodelovati v obrambi domo
vine, kakor to predvideva 
ustava.

Vaja bo predvidoma v drugi 
polovici tega leta, priprave za 
vodstveni kader pa že pote
kajo. Vse je v organizaciji Sve
ta za SLO in DSZ pri SO 
Mozirje.

Kaj pravzaprav pomeni 
SLO? Gre za sodelovanje vseh 
dejavnikov, ki smo jih že prej 
našteli v povezavi s prebi
valstvom. Torej gre za izva
janje ustavnega določila po 
katerem ima vsak državljan 
pravico in dolžnost braniti 
domovino, našo samouprav
no, socialistično Jugoslavijo. 
Prav na predvideni vaji naj bi 
se nazorno preverilo sodelo
vanje vsakogar pri obrambi, 
torej delovali bodo vsi oboro
ženi dejavniki, druge enote in 
prebivalstvo V krajevnih skup
nostih. Gre za stare izkušnje

partizanskega boja, ko je vse 
prebivalstvo sodelovalo v od
poru in boju.

Seveda pritiče mladim še 
posebna teža dolžnosti. Ne le 
da sodelujejo v enotah TO kot 
prostovoljci, tudi sicer se mo
rajo vključiti v neposredno 
ukrepanje in obrambno priza
devanje. V enotah TO so tudi 
ženske, ki so prav tako kot 
njihovi moški vrstniki sta
rešine od vodnika navzgor.

Trenutno so dali v štabu TO 
poudarek strelskim veščinam 
za pripadnike TO in narodne 
zaščite, slednji se prav tako 
izobražujejo za oborožen boj. 
Posebno pereče je vprašanje 
preskrbe zaledja. Tu ne sme
mo fazumeti pojma zaledje v 
starem smislu, ko smo govorili 
o fronti in o zaledju. Treba je 
upoštevati način partizanske
ga vojskovanja in temu pri
lagoditi preskrbo. Skratka 
kjer se enote nahajajo, morajo 
biti preskrbljene in to je 
dolžnost krajevnih skupnosti. 
Pod preskrbo ne mislimo le na 
hrano, ampak tudi na sa
nitetne potrebščine, tehnična 
oskrba, delavnice, skladišče
nje itd. Tudi ta dejavnost se 
torej na vajah ocenjuje in ob 
tem izboljšuje. Pri tem pa ne 
gre pozabiti, da morajo vsi na
črti biti v mejah stvarnosti.

Vaja pa bo pokazala na
zorno kaj zmoremo in česa 
smo sposobni. Za to tudi gre, 
saj se iz napak lahko učimo, da 
ne bo kdaj v primeru potrebe 
kaj odpovedalo.

Skupščina Z Z B  N O V  
M ozirje

Na programsko-volilni kon
ferenci so se zbrali borci NOV 
mozirske občine. Pregledali so 
delo v minulem obdobju in 
sprejeli načrt nalog za na
slednje leto.

Poročilo o delu je bilo dokaj 
obsežno in temeljito. V njem je 
bilo že uvodoma poudarjeno, 
da so se borci povsem podredi
li trenutku časa in so letno 
preverjali delo na občinski in 
krajevnih ravneh. Bolj kot 
kdaj prej so opozarjali tudi na 
drobne pomanjkljivosti v na
šem družbenem življenju. Po
sebno so pri tem bili dosledni, 
ko je šlo za uresničevanje sam
oupravljanja v vseh sredinah. 
Obsojali so pojave forumske- 
ga dela in neupoštevanje 
širokega dogovarjanja. Opo
zarjali so na neučinkovitost 
nekaterih ukrepov in neizvrše- 
vanje sprejetih, nalog. Skratka, 
vztrajali so na družbeno dogo
vorjeni politiki v občini.

Pomanjkljivo so spremljali 
delo svojih članov, zato so v 
težavah, ko gre za kadrovske 
odločitve. Bolj so uspeli na 
področju obveščanja v obe 
smeri, se pravi v krajevne orga
nizacije in nazaj. Večje bilo pi
sanega o delu borčevske orga
nizacije in več o dogodkih iz 
našega boja. Zaradi denarnih 
težav pa upada zanimanje za 
razna borčevska srečanja, 
vključno s tistimi, na katerih se 
zberejo aktivisti.

Združenje v občinskem me
rilu združuje 1240 članov, od 
tega so 3 nosilci spomenice od 
1941.

Člani borčevske organizam 
cije so vsestransko dejavni. Ta
ko jih kar 77 dela v organih 
DPO, 71 v organih SIS in 4 v 
družbeno političnem zboru 
občinske skupščine. V organih 
krajevne samouprave dela 40 
članov ZZB NOV, dalje so 
vključeni še v raznih medo
bčinskih organih in seveda v 
drugih družbeno političnih 
organizacijah.

Seveda je pri teh številkah 
treba poudariti, da mnogi 
izmed nekdanjih borcev NOV 
delujejo na večih straneh hkrati. 
Tudi njihov delež v delegatskem 
sistemu je ugodno ocenjen.

Občinsko združenje je us
pešno povezovalo krajevna zd
ruženja ZB NOV. Dobro 
medsebojno delovanje je dalo 
zadovoljive uspehe.

Kritično so spregovorili o 
priznavalninah, ki da so bolj 
socialne podpore, kot pa to 
kar bi morale biti. Tudi voja
ški vojni invalidi se pritožujejo 
na neurejene zadeve kar tiče 
roka trajanja ortopedskih 
pripomočkov, zamotanega po
stopka pri pridobivanju le-teh, 
dolgoveznost opravil v zvezi z 
njihovimi zadevami, uradni
škega obnašanja zdravstvenih 
delavcev. Zelo je prisotno 
omejevanje zdraviliškega zd
ravljenja. Sploh so gmotne 
razmere v zdravstveni skupno
sti tiste, ki zelo omejujejo 
potrošnjo. Razen v Gornjem 
gradu drugod dispanzerskega 
varstva borcev ni.

Govorili so o stanju na 
področju ohranjanja tradicij 
NOB, ki da ni v zadostni meri 
prisotno. Manjka povezave 
med posameznimi dejavniki, 
da bi zagotovili stalnost in us
trezen obseg te naloge. Ko je 
bil govor o pripravah na 
monografijo boja v Gornji Sa
vinjski dolini, so ugotovili pre
počasno delovanje v tej smeri. 
Skratka, dela na tej nalogi pre
počasi napredujejo.

Glede spominskih obeležij 
so dosegli določene uspehe. 
Predvsem je bil velik korak na
prej v spominskem obeležju 
bolnišnice »Celje« nad Ljub
nem. Pa tudi sicer je nastalo 
dosti novih obeležij, ki pričajo 
o razgibani dejavnosti NOG v 
dolini.

V živahni razpravi so borci 
opozarjali na nekatere zaskr
bljujoče pojave politične mlač
nosti in brezbrižnosti. Opoza
rjali so na gmotne težave ne
katerih borcev, tako tudi na 
stanovanjske težave, ki še niso 
povsem rešene, kritični so bili 
do trošenja sredstev, večje tre
ba pokazati zanimanja pri 
sodelovanju za ohranjanje gra
diva iz NOB, predlagali so 
boljšo organizacijo zdravstve
nega varstva borcev in še mar
sikaj so načeli.

Zbor je v imenu RK ZZB 
NOV pozdravil A. Melih, v 
imenu DPS Alojz Plaznik in v 
imenu odbora ukradenih otrok 
Janez Štiglic. Rudi Bajec pa je 
podal poročilo o delu 
področnega odbora koroških 
partizanov. Zboru je zaželel 
uspešno delo tudi predsednik 
OK SZDL Hinko Cop.

Občinski odbor ZZB—NOV 
bo v naprej vodil Vlado Mi
klavc, sekretarka pa je Mara 
Tratnikova.

Srečanje
nekdanjih
sindikalistov

■
Občinski sindikalni svet je 

povabil nekdanje sindikalne 
delavce iz naše doline na 
srečanje. To priliko so izkoris
tili za zapisovanje spominov in 
prijeten pogovor. Na ta način 
želi sindikat spoznati delo ta
koj po vojni. Žal ni nikjer 
zanesljivih podatkov o ljudeh, 
ki so po drugi vojni vodili 
razne sindikalne dejavnosti, 
zato bo potrebno preko ustnih 
izročil in osebnih spominov 
zapolniti vrzel, če želimo po
nazoriti delovanje sindikalnih 
organizacij po osvoboditvi. 
Prepričani smo, daje še veliko 
tistih, ki se na prvi poziv v Sa
vinjskih novicah niso oglasili, 
zato prosimo, da sporočite 
svoj naslov in čas vašega delo
vanja v sindikatih na Občinski 
sindikalni svet Mozirje. Nič 
vam naj ne bo žal truda, da na
pišete dopisnico in na ta način 
pripomorete k zapisu o zgodo
vini sindikatov pri nas.

N ekdanji sind ikaln i delavci so z veseljem  sp re jem alipozo rnostno  da
rilo  iz rok  p redsedn ika občinskega sve ta  S ind ikatov  Iv an a  P u rn a ta
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V sestranska dejavnost R K

V naši občini deluje v vsaki 
krajevni skupnosti krajevna 
organizacija Rdečega križa, so 
ugotovili na zadnji program- 
sko-volilni konferenci občin
skega odbora RK Mozirje. Da 
je ta človečna dejavnost res 
zelo razširjena, priča med dru
gim tudi podatek, da je 
včlanjenih kar 3912 občanov. 
K temu pa je treba dodati še 
podmladkarje, teh je 1377. To 
pa pomeni, da se dejavnost 
Rdečega križa širi tudi med 
mladimi, kar daje upanje na še 
večji krog delavoljnih ljudi v 
tej humani organizaciji.

Občinski odbor dobro po
vezuje vse krajevne organiza
cije v delovno celoto in pri tem 
sodeluje tako z organizacijami 
združenega dela, kot tudi z 
drugimi organizacijami v obči
ni in izven nje.

Ko so presojali uspešnost 
dela v obdobju 1981-1984 so 
podrčtali napore, vložene v zd
ravstveno vzgojo in prvo me
dicinsko pomoč. Prav slednja 
je v našem sodobnem vsakda
nu zelo potrebna. Množica 
raznih vozil na cestah, številni 
kmetijski stroji, uporaba raz
nih aparatov v gospodinjstvu, 
vse to narekuje širšo us
posobljenost ljudi za nudenje 
prve pomoči. V navedenih le
tih, za katera seje poročalo, so 
tako pripravili vrsto tečajev za 
pomožne bolničarje, usposa
bljali so šoferje za nudenje 
prve pomoči, preverjali znanje 
tečajnikov in še bi lahko našte
vali. Ob tem ne gre prezreti 
njihovega dela z učenci osnov
nih.šol. V to zahtevno delo so 
vključevali 7 predavateljev. K 
vsemu pa so poskrbeli še za 
uveljavljanje zdravstvene kul
ture med ljudmi. Prav slednje 
je zelo pomembno, saj je mar
sikaj lažje preprečiti, kot pa 
zdraviti!

Med redne naloge RK sodi 
tudi delo na področju social
nega skrbstva. Ta dejavnost je 
potrebna neposredno med 
ljudmi, zato so krajevne orga
nizacije v tem pogledu izredno 
prizadevne. Nudenje soseske 
pomoči je nedvomno temeljna 
oblika skrbi za človeka, 
posebno za ostarele in osam

ljene občane. Ker je kar dosti 
naših občanov v raznih domo
vih za ostarele, poskrbijo 
prizadevni delavci krajevnih 
organizacij za redne obiske pri 
njih. Sem vključujejo soli
darnostne akcije, tako so v letu 
1984 zbrali za prizadete po 
potresu na Kopaoniku 89.000 
din, za lačne v Afriki pa kar
70.000 din. Z zbiralnimi akci
jami starega papirja pa poma
gajo socialno ogroženim 
otrokom s prispevkom za leto
vanje na Debelem rtiču.

Krvodajalstvo je v občini 
zelo razširjeno, prav po zaslugi 
številnih prizadevnih ljudi, ki v 
okviru RK delujejo med obča
ni. Danes si pač ne moremo 
predstavljati sodobnega zd
ravljenja brez vedno razpol
ožljive krvi. Ljudje se zave
dajo, da je vsakdo med njimi 
lahko tisti,, ki bo že jutri 
potreboval kri sočloveka. Za
to je v občini vpisanih preko 
1500 rednih krvodajalcev. 
Letno daruje kri preko 700 
krvodajalcev, poleg teh je 
mnogo takih, ki v okviru svoje 
delovne organizacije nastopijo 
kot krvodajalci.

Delo mladih na šolah oce
njujejo v občinskem odboru 
kot zelo dobro. K uspehom ve
liko pripomorejo zagnani me
ntorji po šolah. To se kaže v 
zbiralnih akcijah starega papi
rja, ki se ga vsako leto zbere v 
občini preko 25.000 kg. Seve
da mladi sodelujejo pri zbiral
nih akcijah oblačil, obutve in 
podobnih predmetov. Tudi za 
čisto okolje si prizadevajo. Vse 
bolj pa se vključujejo v sosesko 
pomoč in obiskujejo ostarele 
občane. Vedno pa razveselijo 
starejše občane s svojimi kul
turnimi točkami na srečanjih, 
ki jih prirejajo v krajevnih 
skupnostih za takšne krajane.

Konferenca je sprejela za
vezujoč in zahteven načrt dela 
za obdobje do leta 1989.

Iz teh skromnih podatkov je 
kaj lahko razbrati veliko mar
ljivost ljudi, ki v znamenju 
Rdečega križa delujejo med 
našimi občani. Občinski od
bor RK bo tudi v naprej vodil 
Franc Širko.

Zagotoviti kakovost
Elkroj se je uspešno vključil 

v izvoz^to je že več ali manj 
znano. Ce pa hočemo zadržati 
ta zahtevna tržišča, potem mo
ramo nenehno skrbeti za 
kakovost naših izdelkov. Tako 
je razpredal svoje misli direk
tor Elkroja Ivan Kramer.

Sedanje izkušnje s številnimi 
kooperanti niso najboljše. Za 
Elkroj dela sedaj že okoli 800 
ljudi v državi. V lastnih temelj
nih organizacijah dosežejo 
zahtevano kakovost, ni pa ta
ko pri kooperantih. Zato stre
mijo za tem, da bi zahtevna 
dela opravili delavci Elkroja, 
pa kjerkoli že.

To je eden izmed vzrokov, 
da so se odločili za skupno na
ložbo v bosanskem mestecu 
Odžaku. Kraj leži na sotočju 
Bosne in Save. Šteje 30.000 
prebivalcev in kakih 1300 mla
jših nima dela. Gre za neraz
vito območje BiH, zato bodo 
naložbe pretežno iz sredstev za 
nerazvita območja. To bo tret
ja TOZD Elkroja.

Skupaj z občinsko sku
pščino Odžak so ustanovili 
TOZD Elkroj Odžak v izgra
dnji. Gradbena dela potekajo, 
predvidevajo pa zaposlitev ka
kih 250 ljudi kar pomeni za ta 
zaostali kraj veliko.

Da bi dosegli zastavljene 
cilje, so se odločili priučiti 
bodoče delavce novega obrata 
v matični tovarni. Tako zago
tavljajo enotne tehnološke 
prijeme in določene delovne 
navade.

Načrtujejo, da bi v Odžaku 
proizvedli leta 1985 150.000, 
1986 že 350.000, 1987 400.000 
in 1988 450.000 komadov hlač. 
Če navedemo naložbo, ki bo 
znašala 380.495.900 din, 
potem naj povemo še vire za 
kritje teh sredstev: 40% iz skla
da za nerazvite iz SR Slovenije, 
15,8% iz sklada za nerazvite 
BiH, 9,5% udeležba Elkroja in 
SO Odžak, 18,4% Privredna 
banka Sarajevo, 10,5% Jugo
slovanska investicijska banka 
Tuzla in 5,8% komercialni 
krediti.

Srečanja sekretarjev osnovnih organizacij ZKS so v naši občini že 
ustaljena delovna oblika

D ogovor s sekretarji Z K
Da bi se čimbolje povezova

li in preverjali izvrševanje zas
tavljenih nalog so v občin
skem komiteju ZKS Mozirje 
sklenili vsaka dva meseca skli
cati posvet s sekretarji osnov
nih organizacij v dolini. Na ta 
način želijo v obliki skupnega 
dogovora pospešiti zastavljene 
načrte. V bistvu je to delovni 
pogovor, nam je v razgovoru 
dejal sekretar OK ZKS Mirko 
Strašek. Na ta način dosežemo 
kar se da sprotno odpravljanje 
pomanjkljivosti in izmenjavo 
iftformacaj v obe smeri.

Da bi poglobili vsebinsko 
plat takšnega srečanja, delajo 
po skupinah, ki jih vodijo ali 
sekretarji svetov ZKS v krajev
nih skupnostih ali pa člani ko
miteja. Poleg sekretarjev osno
vnih organizacij torej sode
lujejo še sekretarji akcijskih 
konferenc v delovnih orga
nizacijah in sekretarji svetov 
ZKS v KS.

Na ta način se zagotavlja 
dobra povezava med vsemi or
ganizacijami ZKS v dolini, na 
najbolj neposreden način pa se 
ugotavljajo tudi težave, s kate
rimi se srečujejo nekatere 
osnovne organizacije pri svo
jem delu. Hkrati pa je to mesto 
za Ocenjevanje uspešnosti dela 
komunistov v raznih sredinah.

Tokrat so se srečali v De
lavskem domu v Nazarjah. Ve
liko pozornost so posvetili 
kadrovskim vprašanjem v 
zvezi s predstoječimi volitva
mi. Kadrovanje je brez dvoma 
izredno pomembna politična 
naloga. Treba bo zaupati 
ljudem, ki kažejo voljo do 
spreminjanja razmer in do de
la v dobro razvoja samoupra
vljanja. Načeli so tudi vpraša
nje, ki se često pojavlja tudi 
med komunisti, namreč odkla
njanje zaupanih nalog. Tu gre

Nova stanovanja v Nazaijah

Sedaj je tudi drugi del tega novega bloka v Nazarjah vseljen

Samoupravna stanovanjska 
skupnost občine Mozirje je 
sklicala sestanek s stanovalci 
65 stanovanjskega bloka v Na
zarjah. Del bloka je bil gotov 
lani in se je vselilo že takrat 
precej družin. Letos so doko
nčali drugi del z 32 stanovanji 
in v te naj bi se vselili na ses
tanek sklicani stanovalci.

Uvodoma je vodja skupnih 
služb SIS Jože Rakun pozdra
vil nove stanovalce v imenu 
stanovanjske samoupravne 
skupnosti in poudaril, da je 
izgotovitev stanovanj v Naza
rjah uspeh, vendar pa izgra
dnja stanovanj na sploh ne 
poteka tako kot bi želeli. 
Opozoril je, da predstavljajo 
stanovanja danes velikansko 
družbeno premoženje in je 
zato treba z njimi skrbno 
gospodariti.

O hišni samoupravi je govo
ril Franc Poznič in predlagal, 
da bi ‘že na sestanku izvolili 
delegate v hišni svet, ki se bo 
kasneje moral dokončno obli
kovati, saj bo blok kot celota 
imel enotem organ upravlja
nja. Opozoril je na dolžnosti in 
pravice hišnih svetov.

Zm anjševanje km etijske 
proizvodnje

za resno stvar, so menili, ki jo 
je treba tudi pravilno oceniti.

Takšni ljudje pač ne sodijo v 
vrste ZK in treba bo poskrbeti 
za jasno opredelitev do njih.

Na 27. seji komiteja ZKS 
Mozirje bodo obravnavali 
vprašanje izstopov iz vrst ko
munistov. V naši občini ni 
glede tega večjih težav. Prouči
li pa bodo tudi sprejemanje v 
ZK, ki je v zadnjem času 
zadovoljivo, pa tudi po struk
turi novih članov ustrezno, saj 
novo sprejeti člani dobro 
vedo, da prevzemajo s članst- 

'vom v ZK dodatne obveze in 
naloge. Ni več primerov kane-* 
rizma. Glede odhodov, pa me
nijo v občinskem vodstvu 
ZKS, da je prav, če »spremlje
valci« dogajanj izstopijo, saj 
očitno nimajo nič skupnega s 
programom ZKS in družbeni
mi hotenji.

Na srečanjih s sekretarji se 
pogovarjajo tudi o izobraževa
nju članov ZKS, saj je prav 
njim potrebno obširno pozna
vanje razmer, če jih hočejo 
spreminjati. Tudi sicer je zelo 
pomembno, da so komunisti 
politično in družbeno osvešče
ni.

Obravnavali so tudi pojav 
vse manjšega vključevanja 
mladih v vojaške poklice. To je 
sicer vseslovenski pojav, ven
dar pa je tudi v naši občini zelo 
občuten. Ugotovili so, da je 
kadrovanje v tej smeri preveč 
formalistično, več bi morali 
vplivati na miselnost ljudi 
glede vojaških poklicev.

Seveda pa takšna srečanja 
ne minejo brez temeljitega pr
oučevanja gospodarskega pol
ožaja v državi in pri nas. Izme
njave mnenj dajejo pobude za 
poglobljeno proučevanje raz
nih vprašanj na predsedstvu 
OK ZKS Mozirje.

Naša kmetijska zadruga si 
vseskozi prizadeva za blagovno 
proizvodnjo v kmetijstvu. M noži
čni uspehi so potrdili to  usme
ritev. V zadnjem času pa si belijo 
glavo, kako bi ravnali zaradi 
nemogočih cenovnih neskladij, ki 
še posebno prizadenejo kmetijst
vo.

Anton Vrhovnik, direktor ZKZ 
Mozirje je v razgovoru z našim 
urednikom opozoril na nekatere 
neljube pojave upadanja pr
oizvodnje v kmetijstvu. Tako je 
doslej že kakih 5% mleka manj 
kot lani ob istem času. Tudi stalež 
živine bo upadel. Lani so v tem 
času prodali kar 80% več močnih 
krmil kot letos. To ima seveda 
posledice in kaže na neso
razm erno rast cen krmil.

Zadruga skuša kljubovati raz
meram, žal sam o do določene 
mere v tem tudi uspe. Poskrbijo za 
nakup koruze po ugodnejših ce
nah, kot so sicer, tudi gnojila na
kupijo takrat, ko je cena ugodna 
in podobno.

Količine piščancev so že lani 
omejili, letos pa jih  bodo še za 
20%. Saj je prav neverjetno slišati, 
da je cena krmil višja od cene 
piščančjega mesa. Tako se seveda 
meso kopiči na zalogo, ocenjuje 
se, d a je  potrošnja letos m anjša za 
30% od lanske.

Ob tem pa je denar za ob ratna 
in naložbena sredstva znatno 
predrag. V kmetijstvu je tako na
ložb kar za 75% manj kot lani. To 
so dejstva, ki zaskrbljujejo, jih pa 
ni mogoče odpraviti znotraj naše 
občine, ker gre za širše razsežnosti.

Neustrezen dohod v 
am bulanto

Zahtevano je bilo, da uredništvo 
ugotovi, zakaj so izvajalci del za ko
munalno ureditev novega naselja v 
Gornjem gradu zazidali dosedanji 
vhod v ambulantne prostore ta
mkajšnje zdravstvene postaje. Na ta 
način je dohod oviran in neprimeren.- 

K temu pojasnilo dr. A. Urlepa, 
vodje zdravstvene postaje Gornji 
grad. Do tega je prišlo mimo volje Zd
ravstvenega doma, ki ima tu svojo 
postajo. Izvajalci del so ravnali po ur
banističnem načrtu, ki predvideva 
novo cestišče do nastajajočega naselja. 
Prometni organi pa ne dovolijo na ta
ko kratkem cestnem odseku (glavna 
cesta proti Gornjemu gradu) dvoje 
dovozov, To je iz prometno varnos
tnih razlogov neprimerno. Tako je

torej prišlo do zasilnega vhoda v am
bulantne prostore, ki je res bil vse 
drugo kot primeren. Stvari pa se bodo 
uredile, če bo držala obljuba izva
jalcev v toliko, da bi se del ceste proti 
novemu naselju asfaltiral, tistega proti 
zdravstveni hiši bi uredil ZD mozirje 
sam, pa še parkirišče ob ambulanti bi 
izboljšali z asfaltno prevleko. Tako se 
torej obeta ustrezna ureditev okolja in 
dostojen pristop v ambulantne prosto
re.

Ob tem le pripomba. Morda pale ni 
bil vrstni red za celovito ureditev pra
vilen, kajti-menili bi, da je treba pač 
najprej zagotoviti v redu nov dohod v 
zdravstveno postajo, šele potem pa 
zapreti starega. »Zaporedje« je verjet
no tudi tokrat povzročilo nejevoljo!

M nogo se bom o naučili

O neposrednih tehničnih 
vprašanjih vselitve je govorila 
Nevenka Presečnik. Povedala 
je vsa navodila, ki so novim 
stanovalcem potrebna in hkra
ti opozorila na nekatere ob
veznosti, ki čakajo nove stano
valce ob prevzemu stanovanj.
Ob vsem tem je ponovno 
opozorila na večjo skrb stano
valcev za red in snago v bloku.

Navedla je opažanja v tistem 
delu bloka, ki je bil vseljen la
ni, tajm  so več kot zaskrbljuj
oča. Že leto po vselitvi so ne
kateri skupni prostori v 
slabem stanju, kar kaže na 
neodgovoren odnos stano
valcev do družbenih stano
vanjskih zmogljivosti. Opozo
rila je dalje na željo stano
valcev, da bi del zelenic okoli 
bloka spremenili v vrtičke. To 
je izvedljivo, vendar mora 
potekati načrtno in dogovor
no s krajevno skupnostjo.

Vsekakor je bilo prvo
majsko praznovanje za tiste, ki 
so ob tem prazniku dobili 
ključe od novega doma velik 
dogodek, za SIS pa delovni 
uspeh.

V Elkroju je na priučevanju 50 
deklet iz O džaka, kjer bo pre
dvidom a že julija letos pričela ob
ratovati TO ZD  te delovne orga
nizacije, je  dejala inž. T atjana Vu- 
jinovič, ko smo jo  srečali v 
jedilnici Elkroja. Kot tehnolog 
tekstilne usmeritve je dogla leta 
vodila eno od treh temeljnih orga
nizacij Vuntex v O džaku. Sedaj je 
že dva meseca s skupino bodočih 
delavk v Elkroju. Povedala je, da 
je skupina deklet starih od 18 do 
20 let in da jih  ima kar 55% 
srednjo šolo. M ladi se sicer šolajo 
na srednjem šolskem centru v 
Odžaku, žal pa jih  je mnogo brez 
dela, zato ni nič posebnega, da se 
jih je toliko javilo za delo v bodoči 
Elkrojevi tovarni, ki bo tem u mes
tu veliko pomenila. Priučevanje v 
matični tovarni poteka po načrtu 
in je zelo uspešno, kar se kaže tudi 
v znanju deklet, ki dobro  doje
majo delo v konfekcijski stroki.

Ko smo inž. Vujinovičevo 
vprašali, kakšni so kaj vtisi o Elkr
oju in ljudeh v njem, je prepri
čljivo odgovorila, da so tako 
dekleta, kot ona prepričana, da 
jih  ne bi mogli lepše in prijaznejše 
sprejeti nikjer. Tudi vsi se trudijo, 
da bi pridobile čimveč znanja.

Sodelavci, ki so zanje zadolženi, 
se trudijo, da bi jezik ne bil prepre
ka v dobrem  sožitju. Predvideva 
se, da bi tej prvi skupini deklet sle
dila še druga v avgustu. Tako bi se 
kakih 100 delavk usposobilo v sa
mi matični tovarni.

Seveda ne gre brez osebnih 
vprašanj! K ako se ji zdi v Elkroju, 
kako ocenjuje delo, saj je  kot inže
nir tehnologije z dolgoletnimi iz
kušnjami lahko pomem ben oce
njevalec. Prijazno se je  nasm ehni
la in dejala, da je za njo vse

Inž. Tatjana Vujinovič

presenetljivo. Odličen odnos do 
dela je vrlina, ki jo kaže staviti na 
prvo mesto. K akovost dela je  v 
Elkroju na visoki ravni, pa 
razm erom a malo izostankov od 
dela. Organizacija de laje  sodobna 
in ustreza V vsakem pogledu 
potrebam  proizvodnje. Želela bi, 
da bi dekleta te odlike prenesla na 
svoja bodoča delovna mesta, je 
menila še inž. T atjana Vujinovič 
in še dodala, da ji Slovenija ni nez
nana, saj je kot direktorica ene od 
temeljnih organizacij Vuntexa 
sodelovala z nekaterim i sloven
skimi delovnimi organizacijami.

Tudi dekletom  je tu  zelo všeč. T re
ba je vedeti, da m arsikatera od 
njih doslej še sploh ni potovala 
izven rodnega kraja. Tudi običaji 
so v njihovih dom ačih razm erah v 
mnogočem drugačni, pa se kar 
prilagajajo. Je  sicer marsikaj 
novega zanje, vendar pa hitro 
dojem ajo in se skušajo vživeti v 
okoliščine sedanjega življenja.

50 deklet iz Odžaka je na privajanju v Elkroju



Rojena je bila v Braslovčah 
prav na začetku tega stoletja, 
zato je v svojem življenju sod- 
oživljala vse slabo in dobro, 
kar je to stoletje doslej prineslo 
posameznikom in narodu. In o 
tem bi nam lahko Cesarjeva 
mama, ki je nedavno tega sla
vila svoj visoki jubilej, poveda
la marsikaj. Slišali bi, kako je 
kot mlado dekle doživljala čas 
prve svetovne vojne, pripove
dovala bi nam lahko o svojem 
možu, znanem kiparju Ivanu

Marija Cesar
Cesarju in o njegovem ume
tniškem delu, slišali bi, kako se 
je nato po njegovi smrti leta 
1936 prebijala s štirimi nepre
skrbljenimi otroki skozi življe
nje ter si ustvarjala nov dom.

Mnogo bi nam lahko povedala 
o tem, kako je vsa leta okupa
cije sodelovalaz osvobodilnim 
gibanjem in da so bili v par
tizanskih vrstah trije njeni otr
oci. Toda Marija Cesar sama o 
tem malo govori, zato mnogi 
Mozirjani marsičesa o njenem 
naprednem delu in življenju ne 
vedo.

Za skupino Mozirjanov, ki 
so leta 1941 čakali pod nemško 
stražo na Kovačičevem dvo
rišču na izselitev v Srbijo, bo 
ostalo nepozabno, kako jim je 
prav Cesarjeva mama — ne 
meneč se za okupatorjeve 
vojake — prinesla veliko 
skledo kuhane hrane, saj je bil 
za mnoge od njih to zadnji to
pli obrok pred dolgo potjo v 
izgnanstvo. Malo je znanega o 
tem, kako je že v letih 1941/42 
sodelovala s članico prvega 
odbora OF v Mozirju Mariko 
Goričar, hodila z njo na ses
tanke s partizani na Dobrov
lje, prinašala prvoborcem raz
ličen material ter obveščevalne

podatke. Njen dom je bil nato 
tudi obveščevalna točka za 
borce prvega Pohorskega ba
taljona, njena hčerka Pavla pa 
je bila leta 1942 organizatorka 
prve mladinske organizacije v 
okupiranem N^ozirju. Mnogo 
spretnosti pa tudi sreče je bilo 
potrebno, da je vse to delo os
talo okupatorju prikrito, po
sebno še proti koncu vojne, ko 
so Nemci prav njeno hišo 
spremenili v svojo utrjeno 
postojanko. Tudi po vojni Ma
rija Cesar ni stala ob strani. Bi
la je predsednica odbora AFZ 
v Mozirju, nato je vodila orga
nizacijo krnečih žena—zadru- 
žnic. Na vse negativne pojave v 
našem razvoju je vedno reagi
rala z veliko osebno prizade
tostjo. Tudi sedaj še vedno z 
zanimanjem spremlja vsa do
gajanja v domovini in tujini, 
zelo jo bolijo napake, ki so 
posledica nepoštenosti, malo
marnosti ali pa nesposobnosti. 
Njena velika želja je vedno bi
la, da bi se naša družba in seve
da tudi njen kraj Mozirje čim 
uspešneje razvijala.

Iskreno čestitamo Mariji 
Cesar ob njenem visokem ju
bileju in ji želimo še mnogo let 
trdnega zdravja!.

Zanimiva
pobuda
delegatov

Na ločeni seji zbora uporab
nikov Občinske zdravstvene 
skupnosti Mozirje je bilo pos
tavljeno delegatsko vprašanje 
zaradi urejenega okolja zd
ravstvene postaje v Gornjem 
gradu. Tam so bila potrebna 
gradbena dela, ki so začasno 
onemogočila ustrezen dostop 
v postajo. Sklenjeno je bilo, da 
se odgovori v našem glasilu 
potem, ko se zahteva pojasnilo 
s strani vodstva ZD Mozirje.

Razveseljiva pa je bila 
zahteva, da se kolektivu zd
ravstvene postaje Nazarje 
izreče javna zahvala za priza
devnost ob prenovitvenih de
lih, ko je bilo treba po zidar
skih opravilih urediti stavbo 
zä sprejem uporabnikov. Tu 
so namreč kar vsi člani kolek
tiva krepko prijeli za delo in 
tako sami zagotovili pogoje za 
pričetek poslovanja zdravstve
ne postaje. Zbor uporabnikov 
tako izreka zahvalo za trud in 
prizadevanja zdravstvenih de
lavcev v Nazarjah, da so kljub 
težavam z lastnimi močmi us
posobili stavbo po obširnih 
gradbenih delih in dozidavi.

V krajevni skupnosti Nazarje
Svet krajevne skupnosti Na

zarje si je za letos zadal kar 
zahtevne naloge. Naj jih nekaj 
naštejemo: izgradnja pločnika 
od Purkarta proti trgovini, 
prometna ureditev križišč pri 
Purkartu in Planovšku, posta
vitev krajevnih smerokazov, 
vzdrževanje krajevnih komu
nalnih naprav, priprave za 
urejenje lokalne kanalizacije, 
založba razglednic kraja, ure
ditev dveh avtobusnih postaja
lišč (Pusto polje in Potok), de
la na javni razsvetljavi v 
Dobletini, Nazarjah in Koka-

Veliko je bilo prelitega črnila okoli 
telefonijade v dolini. Tudi v Rovtu so 
sc hudovali zaradi občutne zamude pri 
izvajanju del. Vendar pa so sedaj že 
vključeni v omrežje

Na sedežu krajevne skupnosti,nam 
je tajnik Anton Glbjck povedal, da so 
v Rovtu dobili 12 številk, so paše trije, 
ki bi se za priključek zanimali. Dru
gače je v Malem Rovtu, kjer še čakajo 
na možnost priključitve. Tam je kar 
sedem takih, ki bi želeli imeli telefon.

rjah, priprava dokumentacije 
za novo mrliško vežico in 
razširitev pokopališča, obno
va zadružnega doma v Kora- 
jah in seveda priprave na 
krajevni praznik. V to namera
vajo vključiti več prireditev, 
zato bo določen čas med 10. in 
15. junijem.

V krajevni skupnosti so mo
rali načrtovati v obsegu 
zagotovljenih gmotnih sred
stev, menijo pa, da bodo na
loge, ki so si jih zadali v tem le
tu tudi opravili.

Če bi bile za to možnosti, bi se jih 
rado priključilo še veliko več v dolini, 
žal pa ni prostih številk. Za sedaj so za
ključili dela v Rovtu, Vologu, Dcvcah, 
in Krašah. Skupaj je bilo poleg tistih v 
Rovtu priključenih 18 novih naročni
kov.

Sedaj potekajo priprave za skle
panje pogodb v predelu Brda, kjer je 
osem resnih naročnikov, seveda pa bi 
telelone želelo še veliko več krajanov. 
Predvsem je v okolici Šmartnega ve
liko interesentov.

Ob predaji priznanj inovatorjem

Kmet inovator
Občinska raziskovalna sku

pnost Mozirje bo na osrednji 
proslavi v počastitev Dneva 
OF podelila letošnja priznanja 
in nagrade za inovacije.

Laskavo priznanje Inovator 
leta bo letos prejel kmet Jože 
Bider z Rečice ob Savinji. Jože 
Bider je gospodar na vzorno 
urejeni kmetiji, usmerjeni v 
mlečno proizvodnjo. V lan
skem letu je prodal preko
58.000 litrov mleka. Za spra
vilo krme uporablja strojno li
nijo, ki jo sam izpopolnjuje in 
izboljšuje. Na kmetijskih str
ojih je izdelal izboljšave, kijih 
na domačem trgu ni mogoče 
videti. Tako je izboljšal pobi- 
ralno napravo za svežo krmo, 
ki deluje tako, da travo sproti 
ob košnji nalaga na prikolico, 
ki je priključena na kosilnico.

Jože Bider je izdelal tudi 
avtomatsko kljuko za enoosno 
prikolico Fiat — Štore.
Prednost te kljuke je v tem, da 
je lahko vedno montirana na 
traktorju, saj je originalno 
avtomatsko kljuko potrebno 
odstraniti, če hočemo na 
traktor priključiti druge pri
ključke.

Tretja inovacija je razmeto- 
valno koleno za seno. Naprava

leta
je prilagojena za velikost in 
kupno moč slovenskih kmetij.

Občinska raziskovalna sku
pnost Mozirje bo podelila na
grade tudi drugim inovator
jem iz občine. Prejeli jih bodo:

Martin Sem iz Ljubnega, Jože 
Podkrižnik z Ljubnega, Milan 
Lipovd z Ljubnega, Rafael 
Žirovnik iz Gornjega grada, 
Peter Ribič iz Luč, Milan Praz
nik iz Lačje vasi, Dubrovka 
Kunej iz Nazarij, Kristian 
Planovšek iz Lok, Jože Debets 
iz Solčave, Stanko Prepadnik 
iz Raduhe in Janez Venek jz 
Poljan.

V delovnih organizacijah^ 
ocenjujejo, da jim bodo na
grajene izboljšave letno pri
hranile za 3,5 milijona stro
škov!

Vsi ti inovatorji so le iz dveh 
delovnih organizacij — Kovi
narstva Ljubno in GLIN-a 
Nazarje. Na občinski raziskb- 
valni skupnosti so pogrešali 
inovacije iz ostalih delovnih 
organizacij, predvsem pa ino
vacije obratnikov iz mozirske 
občine.

RAJKO PINTAR

ca odbü'i

V Šmartnem ob Dreti so v letih 
1958 do 64 zgradili lasten 
vodovod. T akrat so dela potekala 
v okviru vodovodne zadruge. 
Pozneje so to ukinili in izvolili 
odbor pri svetu krajevne skupnos
ti. Ta odbor vodi Ivan Zagožen.

Zajetje so naredili v Petesni inje 
dovolj veliko, da bo služilo potre
bam kraja še naprej. Doslej je  na 
vodovod priključenih 143 odje
malcev. Seveda je pričakovati, da 
bo teh z leti še več.

Nekaj let sem je potrošnja vode 
tako porastla, da so se morali odl
očiti za vgraditev vodnih števcev. 
Tudi okvare so bile na dnevnem 
redu. Voda se je  pač sm atrala kot 
nekaj, kar nič ne stane in tako 
seveda presegla vse razum ne 
mere. To je prisililo odbor k 
rednemu nadzoru potrošnje in

plačevanju po dejanski porabi. 
Tudi kontrolne števce so vgradili, 
tako je kaj lahko ugotoviti kje je 
okvara. Omrežje so ob gradnji 
vodovoda naredili iz juvidur cevi/ 
te pa so se pokazale kot ne
primerne zaradi svoje krhkosti.

Pa tudi izkušenj s takimi cevmi 
niso imeli, zato so m orda tudi ob 
sami gradnji nastajale pom anj
kljivosti pri spojih. Vsekakor 
postopno zamenjujejo cevi s 
sodobnejšimi, doslej so jih  zame
njali kakih 2000 tekočih metrov.

Vsa ta obsežna vzdrževalna de
la zmorejo s sredstvi iz vodarine.
V odboru  dela tudi vodni inšta
later, ki sproti popravlja nastale 
poškodbe. Tako je gospodarjenje 
z vodovodom  kar je le mogoče 
sm otrno  in vse pohvale vredno.

Priznanje študentom
Ob dnevu univerze Edvarda 

Kardelja v Ljubljani je  rektor 
univerze prof. dr. Ivo Fabinc izr
očil univerzitetna priznanja učite
ljem, študentom  in organizacijam 
združenega dela.

Visoko priznanje — svečano 
listino in zlato plaketo univerze je 
prejel absolvent Biotehniške fa

kultete _ — smer agronom ija 
Veljko Žvipelj iz Nazarij.

Istočasno so podelili tudi Spe- 
ransove nagrade za študente. 
Podelili so jo  tudi Zborniku 
študentskih raziskovalnih tabo
rov Zgornje Savinjske doline, 
Luče 83.

RAJKO  PINTAR

Bo žaga takšnemu velikanu kos?

M leko postaja dražje
Največji proizvajalec mleka 

v naši občini je Alojz Bastl- 
Tonk iz Deve. Polnih 11 let 
gospodari na posestvu, ki 
obsega 10 ha lastne obdelo
valne zemlje, 4 ha jo pa ima v 
najemu. Tako zmore pridelati 
potrebno osnovno krmo za 19 
molznic in 19 plemenskih telic, 
kolikor jih ima v sodobno 
urejenem hlevu. Z ženo Jožo 
zmoreta to zahtevno in veliko 
delo le zaradi sodobnega na
čina reje živine in kmetovanja 
na sploh. Alojz je obiskoval in 
tudi končal kmetijsko šolo na 
Grmu. Pa tudi v takratni zad
rugi Bočna je nekaj časa delal 
in se tudi ob tem navzel na
prednih misli o kmetovanju.

Razgovor z mladim in tako 
naprednim kmetijskim proiz
vajalcem je seveda zanimiv.
Njegove preudarne besede 
lahko vsakogar prepričajo, saj 
ničesar ne pove, ne da bi -bila 
za tem izkušnja. Kam namenja 
plemensko živino, ki jo vzre
ja? Pred leti je bilo več tistih, ki 
so jo iskali iz drugih republik, 
sedaj jih ostane vedno več v 
Sloveniji. Kupci za dobro 
živino so kar pogosti in priha
jajo s Primorske in še od kod. 
Jasno pa je da skrbi za redno 
obnavljanje lastne črede.

Pri Tonku gre za mlečno pr
oizvodnjo, zato je bilo tej 
posvečenih največ vprašanj. 
Dnevno pridela kakih 250 
litrov mleka, lani jiV-^re&^ 
lanskem je oddal preko 90.000 
litrov, kar je že bistven 
prispevek k oskrbi našega tr
ga. Seveda pa ima čista blagovT 
na proizvodnja v teh časih tudi 
slatje strani. Tu omenja velika 
cenovna nesorazmerja, ki pes
tijo njegovo gospodarjenje. Če 
bi hotel resnično nuditi živini 
tisto kar bi moral, se pravi 
letno po glavi 600 do 900 kg 
močnih krmil, potem bi že 
davno ne imel računice v do
mačem hlevu. Resje, da pride
la doma dovolj osnovne krme, 
pa tudi urejeni pašniki pripo
morejo k dobrem prehranjeva
nju živine. Pa, denimo letos, 
ko nenehno dežuje je prava 
škoda spuščati živali na trav-; 
niške površine, ker se zaradi

moče hitro poškodujejo. So
dobna reja, ki zateva od živali 
največje pridelke, mora seveda 
poskrbeti, da se manjkajoče 
snovi, ki jih tudi v osnovni kr
mi ni, zagotovijo redno in v 
zadostni količini. Prav slednje 
pa je spričo visoke cene 
nemogoče. Pomaga si s suhimi 
pesnimi rezanci, ki jih je v jese
ni zadruga preskrbela še po 
ugodni ceni. Te brikete skrbno 
skladišči in polaga živini. Ta
ko si sicer nekako pomaga, 
vendar pa že opaža nazado
vanje proizvodnje mleka in tu
di kondicija živini upada.

Alojz Bastl-Tonk
Plodnostne motnje so tudi 
posledica podhranjenosti živa
li, oziroma pomanjkanja dolo
čenih snovi, ki jih žival pač 
mora dobiti tako ali drugače. 
Razmere na trgu močnih krmil 
torej povzročajo v živinoreji 
občutno gospodarsko škodo!

Alojz Bastl—Tonk pač ni 
človek, ki bi moledoval ob ta
kšnih pojavih. Je pa zaskrbljen, 
saj gre za ogrožanje živinoreje 
v širšem smislu. Razume in po
hvali napore zadruge, ki skuša 
na vse načine pomagati, da bi 
se nakazane slabosti lažje 
prebolevale. Vendar pa je vse 
skupaj vprašanje, ki bi se mo
ralo v načelu razrešiti in to 
temeljito, ne le z nekako 
p'dihočjo. V rednih gospodar
skih razmerah pomoči ni tre
ba, če je volja do dela in če so 
podani vsi drugi potrebni 
pogoji.
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Kot je potožil ravnäfelj' ÖS 
Ljubno, se na šoli mnogijjkaj 
dogaja, vendar se o tem malo 
piše. Strinjamo se s tovarišem 
Pristanom, veliko delajo npo 
naših šolah, pa o tem preifi'äfo 
sporočajo javnosti.

V kratkem pričakujejo na 
Ljubnem obisk šestih razredov 
osnovne šole Radenci. Učepci 
se bodo pomerili v športnih 
veščinah s svojimi vrstniki na 
Ljubnem. Hkrati pa obisk 
pomeni prve stike s šolo v 
Radencih in začetek tesnejše 
navezave.

Trenutno se pripravljajo na 
sprejem učencev 7. razredov v 
ZSMS. To je vsako leto skrbno 
pripravljeno in svečano.

Pravkar zaključuje svoje 
delo šiviljski tečaj, ki poteka v 
okviru šiviljskega krožka na 
šoli. Vodi ga Fanika Marolt, ki 
je sicer zaposlena v Elkroju 
kot tehnolog. Torej je mento
rica iz delovne organizacije, 
kar ima poleg strokovnosti še 
prednost v tem, da se tako po
vezuje kolektiv Elkroja s šolo 
na Ljubnem. To je pomembno 
pri usmerjanju otrok v poklic 
tekstilca. Tečaj je obiskovalo 
po 20 učenk iz 7. in 8. 
razredov.

Z delom je spet pričel čebe
larski krožek. Vodi ga znani 
čebelar Jurij Kladnik, član 
čebelarskega društva Ljubno. 
V načrtu imajo izdelati us
trezen čebelnjak, da bi bil po
duk čimbolj nazoren. V kro
žku deluje 12 učencev.

Predstojeći Zbor pionirjev 
Slovenije je na vidiku. Na njem 
bo letos občino zastopala šola 
Ljubno. 4 učenci te šole bodo

sodelovali pri likovnih stvari
tvah najmlajših po ljubljan
skem asfaltu. Predvsem gre za 
prostore pred starimi ljubljan
skimi pročelji. Nato se bodo 
udeležili pohoda Po poteh 
spominov in tovarištva.

Deset let je minilo od vse
litve učencev v novi in 
prenovljeni del šolskega poslo
pja. To bodo skromno obeleži
li, bolj pa bodo dali ob tem 
poudarka častitljivi obletnici 
šolstva na Ljubnem, tu gre za 
L8Q let! Na slovesnosti se bodo 
oddolžili tistim krajanom in 
organizacijam, ki sodelujejo in 
se povezujejo s šolo.

Zelo uspešno je bilo občin
sko tekmovanje matematikov. 
Udeležili so se ga učenci vseh 
šol v dolini. Tekmujejo le 
učenci 6. do 8. razredov. Na 
Ljubnem se jih je zbralo 50. 
Vodja aktiva matematikov v 
občini Mozirje Marija Groha 
je pohvalila prizadevnost tek
movalcev in ob tem menila, da 
so bili v znanju nadpovprečni. 
Uvrstili pa so se takole: (8. 
razred) L Simona Poznič, 
Ljubno, 2. Igor Pečnik Gornji 
grad, 3. Miha Majetič, Mozirje. 
(7. razredi): L Urša Vratanar, 
Ljubno, 2. Mateja Krumpa- 
čnik, Ljubno in Marko Burger, 
Mozirje, 3. Tomaž Acman, 
Mozirje. (6. razred): Tine Haj
dinjak, Mozirje. Na repu
bliško tekmovanje pojdejo: 
Urša Vratanar, Mateja Krum- 
pačnik, Marko Burger, Simo
na Poznič, Igor Pečnik, Miha 
Majetič. Želimo tekmovalcem 
tudi v republiškem merilu 
usoeha!



Front 3 povezam
V Nazarjah je že kar 

običajno, da v vseh organizaci
jah srečujemo mlade ljudi, ki 
skupaj s starejšimi delujejo za 
dobro svojega kraja. To je od
lika, ki obeta, da bodo stvari 
zadovoljivo potekale tudi v 
naprej, saj prav mladi naj 
bodo nosilci družbenega raz
voja.

Tudi predsednik krajevne 
konference SZDL Nazarje To
maž Križnik meni, daje v kra
ju med mladimi dovolj volje za 
delo in to kar na vseh podr
očjih. Kraj se širi, temu 
primerno’pa raste število pre
bivalcev. Nazarje postaja iz
razito delavsko središče doline, 
to pa pomeni tudi več nalog za 
vse dejavnike v kraju! Konfe
renca SZDL je dobro sestavlje
na, saj v njej dejansko sode
lujejo predstavniki vseh druš
tev in organizacij. Tudi z 
združenim delom so dobro po
vezani, zato uspejo dobro 
razreševati tekoča 'vprašanja, 
ki se postavljajo pred frontno 
organizacijo.

Seveda nas je zanimalo, kaj 
imajo trenutno v načrtih. To
maž Križnik je pojasnil, da se 
resno pripravljajo na kandidi
ranje, oziroma na evidenti
ranje kandidatov za funkcije v 
prihodnjem mandatnem ob
dobju. Trenutno imajo že 64 
predlogov v okviru krajevne 
skupnosti. To je seveda zah
tevno in odgovorno delo, zato 
posvečajo pozornost osebnos
tim, ki bi lahko pomagale v na
slednjem delegatskem obdo
bju. Pri tem so še poskrbeli, da 
bi vključili čim več mlajših, ki 
bi se ob starejših uvajali v delo 
delegata. Ko bodo dokončno 
zaključili seznam ljudi, ki bi jih

naj volili, bodo z njimi teme
ljito razgovarjali, to pomeni, 
da se bodo dogovorili za 
sodelovanje.

Tudi v svetu krajevne 
skupnosti se srečujejo ljudje, 
ki so voljni delati za dobrobit 
svojega kraja, zato je vse
splošno sodelovanje v Naza
rjah občutiti povsod. Seveda 
posvečajo skrb tudi območju, 
ki ne sodi v sam kraj Nazarje. 
V Kokarjah imajo vaški 
odbor, ki prizadevno dela, 
čeprav so bile težave pri 
oblikovanju tega telesa. Prav 
tja pa usmerjajo svoja hotenja 
v zvezi s postopnim urejanjem 
tamkajšnjega zadružnega do
ma. Kulturna dejavnost v Ko
karjah je bila nekoč zelo razgi
bana, zaradi nemogočih delov
nih pogojev, pa je zamrla. 
Društvo pa še obstoja in sedaj 
je na vrsti skupna akcija, da se 
dom usposobi za krajevne 
potrebe. S skupnimi močmi 
bodo zagotovili kulturno živ
ljenje tudi v tem kraju, pa seve
da družabno življenje na 
sploh.

Tomaž Križnik je omenil tu
di nekatere organizacijske 
težave, ki spremljajo delo v 
SZDL. Tako, denimo, že ne
kaj let niso pobrali članarine. 
To nameravajo v kratkem 
nadoknaditi in prosijo kra
jane, da poravnajo članarino, 
saj je ta bolj simbolična. Ven
dar .späi.k redu v neki orga
nizaciji, da se pobere.

V Nazarjah je iskati zgled za 
dobro sodelovanje sta rej šibi n 
mlajših pri urejanju zadev, ki 
lahko olepšajo življenje kra- 
jariom in seveda tudi izboljšajo 
pomanjkljivosti na vseh rav
neh.

V službi človečnosti
Preko 30 let si Franc Planovšek 

iz Lačje vasi prizadeva pridobiti 
čimveč krvodajalcev. V okviru

Jo ž e  P lanovšek

občinskega odbora RK skrbi za 
organizacijo krvodajalskih akcij v 
dolini, razen v Lučah. Je  eden red
kih, ki sodeluje od prve krvoda
jalske akcije dalje vse do danes! Se 
prav posebno skrbi za sezname 
krvodajalcev v krajevni skupnosti 
Nazarje, tu  je  namreč član 
osnovne organizacije Rdečega 
križa.

Ja , mene ta stvar kar nekako 
zasleduje skozi vse življenje, je de
jal ob našem obisku na njegovi 
kmetiji. Kot šo larje  že sodeloval v 
podm ladku Rdečega križa, nato 
se je  vključil v sanitetno dejavnost 
gasilcev in ko je partizanih so ga 
hitro zadolžili za sanitejca. To je

Kaj veš o prometu
Komisija za vzgojo mladine v 

cestnem prom etu pri SPV v Mozi
rju je  tudi letos pripravila skupaj s 
šolami tekm ovanje v katerem so 
prikazali prom etne veščine učenci 
naših osnovnih šol.

Pomerili so se v spretnostni in 
ocenjevalni vožnji v G ornjem  gra
du. Ekipno pa sy  dosegli prvo 
mesto učenci OS Ljubno, drugo 
učenci OŠ Luče in tretje mesto 
učenci OŠ Mozirje v skupini za 
tekmovalce 5. fn. 6. razredov. V 
skupini tekmovalcev iz 7. in 8. 
razredov pa so _ bili prvi OŠ 
Mozirje, drugi OŠ Ljubno, tretji

Smreka je v osnovni šoli v Gornjem gradu prikazala del svojega 
novega proizvodnega programa

Potrošniki pom agajo.. .
Na sploh je delovanje potrošniških 

svetov nekako peto kolo na našem 
družbenem vozu. Tako pa ni v Naza
rjah. Prav tu imajo vrsto težav, saj kraj 
stalno raste, ob tem pa rastejo tudi 
zahteve pri oskrbi.

Že lani, ko je v trgovinah nastala 
praznina, ki je bodla v oči in jezila 
potrošnike, so v potrošniškem svetu 
takoj našli pot do trgovcev in skupaj 
marsikaj uredili. Sevedasevseganeda 
razrešiti le z dobro voljo, saj so včasih 
primeri izven moči krajevnih dejav
nikov. Vendar pa je dobro, da nekdo 
učinkovito zastopa potrošnike/ ki so 
največkrat žrtve cen, pa tudi pomanj
kanja tega ali onega blaga. Potrošniški 
svet, ki ga vodi Franc Bastl je lani dal

pobudi za sklic direktorfev domačih 
delovnih'organizacij, da bi pač skupaj 
našli izhod iz zagat okoli prešibkih 
zmogljivosti trgovine in gostilne. Žal 
pa so našli čas za takšen sestanek le 
predstavniki Glina, GG Nazarje in 
MGA, tistih, ki bi morali kaj več reči, 
kot iz Savinje in Turista pa ni bilo. To 
so v krajevni skupnosti ocenili kot po
manjkanje razumevanja za kraj v 
katerem deluje njihov obrat. Morda 
bodo imeli ob ponovnem sklicu 
podobnega sestanka več sreče! Vse
kakor pa je na dlani dejstvo, da že 
dolgo ne zadoščajo prostori trgovine, 
pa tudi gostilne ne. Povezali so se z 
območno zbornico, da bi dala pobudo 
za sklic razgovora na katerem bi us
kladili želje in možnosti.

M rliška vežica v M ozirju

bil še nekaj kratkega po vojni v 
Topolšici. Tam je bila vojaška 
bolnišnica. / Ium

Kaj je njegova naloga? Nä 
temelju seznama krvodajalcev 
poskrbi za njihov prevoz na riiestö 
odvzema krvi in nato še za pov
ratek v domači kraj. Dalje je  treba 
skupini, ki opravlja odvzem krvi

S’ ‘ tiljjjično pomoč, tud i to je 
a jnaloga. Zgodi sej da 
iijejo določeno skupino kr

vi, tecfaj m ora poskrbeti za us- 
,krvodajalca. K adar je 

akcija, potem pomeni to veliko 
jtr.ucfa in letanja.

nrK aj čuti ob vsem tem naporu , ki 
oqniti plačan, niti posebno viden? 
JjlO.ber občutek, reče Planovšek. 
Človeku dobro  storiti pomeni ve
liko, le zavedati se je  tega treba. 
Vesel je bil zlate značke RO RK 
Sldvenije.

k a k o  ocenjuje pripravljenost 
ljudi za krvodajalstvo? D obro, 
reče Planovšek. Ljudje v dolini so 
razumevajoči in pripravljeni po
magati. Tudi v delovnih organiza
cijah si sindikati prizadevajo ža 
to. Seveda pa gre vodstvom in 
sam oupravnim  organom  delov
nih organizacij zasluga, da om og
očijo delavcem prihod na odvzem 
krvi in jim priznajo dela prostdan 
po tem, ko so dali kri. Brez tega bi 
verjetno uspehi ne bili taki kot jih 
imamo v dolini.

Med najprizadevnejše' spada v 
spodnjem delu doline nedvomno 
Šmihel. Tam so vedno in točno 
pripravljeni krvodajalci, ko je 
akcija.

Pred časom šo pričeli z deli na 
gradnji nove mrliške vežice na 
mozirskem pokopališču. Priprave 
za pričetek gradnje so trajale ne
kaj časa, saj gre za zahtevno, 
plazovito zemljišče, ki je povzr
očilo, da so morali porušiti 
kapelo, ki je tam  stala, pa tudi 
stoječo mrliško vežico je drsenje 
tal močno poškodovalo. Razu
mljivo je torej, da je bilo treba 
opraviti vrsto zemeljskih razi
skav, da bi gradili po navodilih 
strokovnjakov tako kot to plazeče 
zemljišče zahteva.

Predsednik sveta krajevne sku
pnosti M ilan Šepec nam je poja
snil, da so že porušili staro zg
radbo in bi z gradnjo nove morali 
pred dnevi pričeti. Izvajalec je 
Vegrad iz Titovega Velenja.

Pred samim pričetkonvgradhje 
so morali prestaviti električni vod, 
kar je  spet zahtevalo določen čas.

Vendar pa so prepričani, da bodo 
letos spravili novo stavbo pod 
streho. Zaradi omejenih sredstev 
bodo gradili po delih. Stroški 
dobo zaradi zahtevnih predpri-

Sindikati o zgodov im
Slovenski sindikati si prizadevajo 

odkrivati preteklost delavskega giba
nja od začetkov do danes. Tudi naši 
sindikati v občini so glede tega bili zelo 
uspešni. Doslej so izdali dvojetiskanih 
zapisov o delavskem gibanju v dolini. 
Pohvaliti se smejo, da so bili glede te
ga med prvimi v Sloveniji.

Pri občinskem svetu sindikatov de
luje odbor za oživljanje tradicij de
lavskega gibanja, ki ga vodi Marko 
Purnat.

Na svoji zadnji seji so sklenili pri
praviti zapis o življenju in delu gozd
nih delavcev. V to vsebino bo zajeta 
snov, ki še ni dovolj poznana, namreč 
gre za spravilo lesa s planin do vode in 
potem plov do žage Nazarje, tu bo 
verno opisana gradnja vseh vrst riž, ki 
so bile prave gradbene mojstrovine.

COŠ Gornji grad in četrti L)Š 
Luče.

Knjigo za najboljši spis o 
prometu je prejela Ivanka Rušnovj 
učenka OŠ Mozirje. Knjigo za naj
lepše likovno delo pa je prejela 
Sabina Žunter, učenka OŠ Ljub
no.

Tekmovanje je dejansko preve
rjanje praktičnega znanja šolske 
mladine v poznavanju pravil 
prom eta in ravnanja v njem. Gre 
torej za pom em bno dejavnost 
vzgoje mladih za varnejše življenje 
\ ražnjem prom etnem  vrvežu.

Priznanje 
za delo

Naša televizija graja z bodečo nežo 
in priznava z turističnim nageljem. 
Prav veselilo nas je, ko smo z ekranov 
videli »pripenjanje turističnega nagelj- 
na« naši občanki Mariji Bezovšek. 
Čestitamo!

Prvi začetki kmečkega turizma pri 
nas segajo v tiste čase, ko je ta de
javnost bila še nekaj novega, ko je še 
nismo poznali. Ne bi bilo pravčeseob 
tem ne bi spomnili inž. Branka Korbe
rja, ki je posvetil vso svojo voljo razv
oju turizma v občini. Seveda tudi 
kmečkega. Potem so mnogokaj posto
rili tudi v naši zadrugi, da so kmetje 
sprejemali način blagovne proizvod
nje, kmetije so se usmerjale. To so bili 
potem tudi pogoji za razvoj turističnih 
kmetij.

Sedanje razmere zavirajo razvoj 
tovrstnega turizma, saj je denar za na
ložbe znatno predrag, zato tudi ni

prav in zaradi posebne gradnje, ki 
naj bi kljubovala drsečemu terenu, 
znatno višji.

Da bi ceneje gradili so uporabili 
načrte mrliške vežice v Hočah.

Seveda so morali načrt prilagoditi 
našim potrebam  in prirediti zu
nanjo podobo našemu okolju. Ve
likost nove mrliške zgradbe bo 
zagovotila 3 vežice z vsemi 
potrebnim i prostori. Streha je ve
lika 16 X 16 m, kar omogoča ve
likemu številu ljudi prisostvo
vanje obredu pod njo. Tako pre
dvidevajo, da bo mrliška vežica 
ustrezala potrebam  kraja.

V krajevni skupnosti seveda ne 
bodo zmogli pokritja vseh stroš
kov, ki so se zaradi že omenjenih 
okoliščin močno zvišali. Zato na
meravajo med krajani pripraviti 
nabiralno akcijo s katero bi 
zagotovili potreben denar. Pre
pričani so, da bodo krajani po
kazali razum evanje, saj je bila ta 
gradnja že večkrat na dnevnem re
du raznih sestankov in zborov. V 
kraju pa je  zelo potrebna.

Življenje in delo splavarjev je v bogati 
obliki opisal dr. Angelos Baš. Tako bi 
bila slika dela in življenja gozdnih de
lavcev popolna.

V nadaljevanju pa se pripravlja razi
skava dela in življenja hlapcev in 
dekel, poselskega proletariata, ki 
doslej še ni v nobenem delu dovolj na
tančno opisano. Kot je znanojetadel 
delavcev bil še posebno izkoriščan.

'Vabimo nekdanje dekle in hlapce, 
pa tudi gozdne delavce k sodelovanju.

Posebno zanimive so slike in listine, ki 
se nanašajo na takratno življenje, da 
sodelujejo. Pišite dopisnico na ured
ništvo Savinjskih novic in sporočite o 
čem bi lahko pripovedovali. Hvaležni 
bomo!

pričakovati takšnega razmaha te de
javnosti, kot smo ga vajeni. Vendar pa 
je eno gotovo, naše turistične kmetije 
so dosegle svoj sloves, ki privlači 
vedno znova množice ljudi. Resje tu
di, da so naše turistične kmetije vsvoji 
ponudbi kakovostne, zato je pov
praševanje zadovoljivo.

Marija Bezovšek je v svojih dolgih 
letih dela v pospeševanju turizma na 
kmetijah uspela. Njen uspeh je tudi, da 
je marsikje ohranila domačija videz, ki 
je krajini in običajem zvest. Notranja 
podoba teh kmetij je ostaltjTcmečka, 
torej pristna, tudi v tej smeri je delova
la in še deluje naša pospeševalka 
kmečkega turizma pri ZKZ Mozirje. 
Poleg vseh teh nalog je Marija 
Bezovšek uspela povezati žene zadru- 
žnice v celoto in začrtala pot dodatne
ga izobraževanja za kmečko ženo. Vse 
to in še marsikaj je odlika njenega 
prizadevnega dela.

Domiselno ureja slikovno obveščanje v GG Nazarje Ciril Sem

V vsakem kraju imamo človeka, ki 
slovi kot živi leksikon. V Mozirju je to 
nedvomno Terezija Sirko. Kadar 
sprašuješ za kakšne podrobnosti iz 
preteklosti kraja, ti ljudje poreko »kar 
Vajdovo Rezko vprašajte«. In res jeta- 
ko! Razgovor s Sirkovo mamo je 
vedno zanimiv, vedno poln vedrine in 
vedno prepričljiv. Saj tistih 79 let niti v 
pogovoru, niti v razpoloženju ni 
opaziti.

Terezija je bila rojena v družini 
kolarskega mojstra Ivana Vajda v 
Mozirju. Oče je bil razgledan mož, 
sodeloval je v krajevni samoupravi in 
v združenju obrtnikov. Vzgojil je štiri 
otroke v duhu ljubezni do slovenstva 
in Mozirja.

Terezija Sirko se spominja kako so 
jo vpisali v ljudsko šolo, kjer so v letih 
njenega šolanja (1911-1919) učitelje- 
vali: Franc Praprotnik, Helena Go
ričar, Tonči Jenžovnik, Stanko Gradi
šnik, Malči Ločičnik, Ivan Pušenja, 
Fran Hribernik in še kdo.^Pri Ivanu 
Pušenjaku omeni Terezija Širko prav 
na njej značilen šegav način, daje baje 
vse Smihelane, tam je pred tem učil, 
naučil lepopisja. Po tem je namreč bil 
znan.

Med prvo svetovno vojno je bilo 
zelo hudo, saj je primanjkovalo 
živeža. Tudi Vajdova duržina je to 
občutila. Imeli so sicer njivo, eno pa so 
vzeli že v najem, vendar pa je bilo tre
ba skrbno ravnati, da niso stradali. V 
hiši je bila še teta del Negro, kije imela 
špecerijo, tam kjer je sedaj banka je 
stala nizka hiša last Vincencije 
Goričar-Vošnjak, to hišo sta kupila 
zakonca Ivan in Gabrijela Vajd in v 
njej je imela teta trgovino. Prav del 
Negro je založil prve razglednice 
Mozirja. Pri Vajdu so imeli tudi kravo 
in tako so preskrbeli družino v težkih 
časih vojne. Sejali so koruzo, ječmen, 
da so si žgali kavo in proso za kašo.

Seveda so imeli samo koruzni kruh, 
tudi če bi imeli dovplj pšenice, so ta
kratne oblasti prepovedale peči pšeni
čni kruh. Ob pripovedi se Terezija 
Širko spomni na to, da so ljudje rekli 
koruzi »turšca«, ker je bojda iz Turčije 
izvirala. In še to, koruzo so obirali, ko 
je bila povsem zrela, storži so se morali 
»povesiti«.

Beseda je nanesla na nekdanje 
življenje v trgu. Pripoved je bila zelo 
živa, spomini sveži.... Ja, kožuhanje 
smo radi imeli, saj smo se ob takih pri
likah srečali in se poveselili. To je bilo 
petja in šal! Pri nas doma, pripoveduje 
Terezija Širko, smo kožuhali kar v de
lavnici, zato je moralo delo biti hitro 
opravljeno. Takrat je pri očetu delal 
pomočnik Anton Mežner, ta je vlekel 
meh harmonike, da je vse navdušil.
Mimogrede, Anton je bil v Vajdovi 
hiši celih 41 let! Veselje je bilo gledati

Trgovina 
v težavah
Zgornjesavinjska kmetijska zadruga 
ima vrsto prodajaln po dolini. Pred 
združitvijo v Mercator so jih imeli 16, 
nato pa se je tem pridružilo še 9 tfgo- 
vin. Tako ocenjujejo, da oskrbujejo 
zadružne trgovine okoli 65% prebi
valcev doline.

Po podatkih v zadrugi, so bili v 
preteklem letu s prometom zadovolj
ni, tudi storilnost je bila ustrezna. 
Drugače pa je z dohodkovnimi rezul
tati. Ti so pač odraz administrativnih 
ukrepov, saj so marže od leta 1974 
dalje stalno na udaru. Bodisi, da so 
zamrznjene ali splošno omejevane, de
jansko so tudi v odstotkih upadle. To 
pa pomeni manjši delež dohodka za 
trgovino nadrobno, ki 'dejansko živi 
od marže. Če k temu dodamo še 
visoke obresti na obratna sredstva je 
na dlani, da je trgovina v nezavid
ljivem položaju. Dokaz takšni trditvi

mlado in staro, kako so bili dobre 
volje. In čeprav ni bolo pri hiši nikoli 
veliko denarja, smo se dobro imeli in 
lepo razumeli.

Življenje v trgu je bilo razgibano, saj 
so se ljudje bolj povezovali med seboi.

Terezija Širko

kot danes. Pred vsako hišo je stala 
klopca na kateri so po večerih posedali 
in si pripovedovali ter se pomenkova
li. Na sploh so bili mirni časi in dovolj 
je bilo družabnosti.

Zaloge živeža so hranili v omarah 
»koštih«. V njih so bili predali v katere 
so razvrstili žita. Med pšenico so hra
nili jajca, da so se bolje držala.

Pokojni Fran Vajd, brat naše 
sogovornice je svoječasno zapisal, da 
je mozirsko pustno praznovanje zelo 
star običaj. Verjetno gre za izročilo iz 
roda v rod, saj imamo ohranjene 
fotografije iz prelomnice stoletja, ki 
prikazujejo pustovanje v trgu. Najbrž 
pa segajo običaji daleč nazaj. Terezija 
Širko prav prešerno pripoveduje, 
kako je bilo v pustnem času »luštno« v 
Mozirju. Vse staro in mlado je sodelo
valo v pripravah za pusta. V bistvu so 
se posamezne pustne dejavnosti ohra
nile do današnjega časa. Takrat so 
pred trškim vodnjakom (pred Me- 
lavčevo hišo) pričakali pusta in 
njegovo ženo, še prej so ga pa iskali in 
vedno so ga našli! Sprejem je bil 
slovesen, oder pa so okrasili z vsem 
mogočim, tudi svinjske krače so bile 
vmes. Pustovanje je bil dogodek leta.

Bogato vedenje Terezije Širko nam 
pomaga pri raziskavah dogodkov v 
kraju, v tem je dragocenost njenih po
datkov, pa še v nečem, nikoli ni 
nejevoljna, če smo radovedni...

A. V.

je v tem. daje  bila vkalkulirana ma
rža prodajni ceni leta 1983 9,31%, 
leto kasneje pa le še v 8,95% Ob tem je jas
no, da vse cene v stroških, kijih ima poslo
vanje nenehno rastejo, vsekakor pa 
znatno hitreje, kot dohodek trgovine.

Delež obresti v realizirani razliki v ce
ni je znašal leta 1982 še 20%, medtem 
ko je bil leta 1984 že 58%. Seveda so 
trgovci od 'isni od bančnih sredstev za 
obratna sredstva, saj imajo lastnih le 
7%. Stanje kakršno je, pač ne daje up
anja, da bi trgovina uspela zagotavlja
ti lastna obratna sredstva.

Seveda iščejo ob takšnem stanji 
lastne rezerve, ki so lahko v povečanji 
koeficienta obračanja zalog, skrajši 
vanju delovnega časa, zmanjševanji 
zaposlenih, skupnih nabavah, daljši! 
odplačilnih rokih, specializaciji zaloj 
itd.
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Se o sindikalnem 
prvenstvu v odbojki

V zadnji številki Savinjskih novic jc 
bil objavljen sestavek o zadnjem 
občinskem sindikalnem prvenstvu v 
odbojki. Ker se v nekaterih stvareh ni
kakor ne strinjam z omenjenim pi
sanjem, bi rad dodal naslednje.

Res je, da je tekmovanje trajalo 
predolgo. V prihodnje bo zato 
potrebno tekmovanje izpeljati ločeno, 
ženske v enem in moški v drugem dne
vu. Morda tudi oboji v enem dnevu, 
vendar v dveh dvoranah.

Ker sem pri delu v sindikalnem 
športu vključen že vrsto let, si upam 
oporekati piscu članka, ko govori o 
nazadovoljivi kvalitetni ravni s trdi
tvijo, da kvalitetnejših zaključnih 
tekem v moški konkurenci doslej še 
nismo gledali, medtem ko pri ženskah 
kvaliteta res ni v porastu, težko pa bi 
dejal da stagnira. Da je prvenstvo re
snično bilo zanimivo lahko priča tudi 
podatek, da so ga spremljali številni 
gledalci in to tja do polnoči.

Mnogo je že bilo rečenega okrog 
pravil sindikalnih prvenstev, pred
vsem o tem, da na prvenstvih morajo 
nastopati posamezne osnovne orga
nizacije sindikata, torej vsaka TOZD 
zase. Menim, da pri tem ne bi smelo bi
ti nobenih nejasnosti in da pravila bolj 
logična kot so ne bi mogla biti. 
Popolnoma jasno bi končno moralo 
vsakemu biti, da če prirejamo sindi
kalna prvenstva, potem naj to tudi 
bodo, naj vsaka OOS tekmuje zase, ne 
pa da bi ta tekmovanja postala tekmo
vanja posameznih OOS in konferenc 
OOS.

Mislim tudi, da ne moremo govoriti 
o nikakršnem razdrobljenem sistemu 
tekmovanjyki poglablja vrzeli med de
lavci. Če so te vrzeli v kaki delovni sre
dini .resnično prisotne, potem prav 
gotovo izvirajo iz drugih razlogov in 
nikakor ne iz sindikalnega športa. 
Torej jih bo potrebno tudi zgladiti na 
pravem mestu in ne na sindikalnih 
tekmovanjih.

M ladi —
Muhasto aprilsko vreme je zopet 

neprijetno zagodlo marljivim Naza- 
rčanom, organizatorjem tradicional
nega (letos že sedmega po vrsti) ma
ratona v malem nogometu.

V petek, 26. aprila je močan dež uro 
pred pričetkom spravil v slabo voljo 
sodelujoče. Toda le-to. Preveč truda in 
časa je vloženega v organizacijo take 
prireditve, da bi bilo vreme kakršenk
oli odločilen faktor.

42 nogometašev se je predstavilo 
maloštevilnim gledalcem, se športno 
med seboj pozdravilo, nato pa je točno 
ob 19. uri sodnik zažvižgal v piščalko 
in označil začetek celodnevne tekme v 
malem nogometu.

Tudi letos je bila starostna meja 
med ekipama Stari in Mladi 27 let. Kot 
zanimivost: najstarejši jc bil star 38, 

najmlajši pa 16 let. Tekma je bila 
vseskozi izenačena za razliko od prej
šnjih dveh let. Toda mladi so se letos 
dobro pripravili in bolje pristopili le 
naporom, tako da je starejšim uspelo 
edinole izenačiti na 1:1, 2:2, 3:3 ob 20. 
uri, na 7:7 ob 22. uri in 10:10 malo 
pred polnočjo. Ves ostali čas so bili 
mladi v vodstvu in največjo razliko 
dosegli naslednji dan ob štirih zjutraj, 
ko je bil rezultat v njihovo korist' 
42:18. Vse do devetnajste ure marato
na so nato stari postopoma in vztrajno 
nižali razliko in v soboto ob 14.20 uri

Prepričan sem, da bi pravila, kijih 
predlaga sporni čla'hek, naj se zagoto
vi enoten nastop posameznih DO, bila 
nepoštena in neenaka za vse udeležen
ce. Nekatere DO bi namrečSvojeekipe 
sestavljale iz treh, štirih pa tudi petih 
OOS, ostali pa le iz ene. Morda bi s 
tem res pridobili na kvaliteti, toda hk-. 
rati ogromno izgubili na najvažnejšem 
pomenu sindikalnih tekmovanj, to je 
množičnosti.

Sicer pa bi okrog pravil sindikalnih 
tekmovanj dejal še to, da si jih nismo 
izmislili v Mozirju in da po njih tek
mujejo tudi drugod, da so zaživela v 
polni meri in da smo ob tako dobrih 
zasedbah na naših tekmovanjih lahko 
le zadovoljni.

Ker je iz članka razvidno, da 
pripombe letijo iz DO ELKROJ, bi 
rad ob trditvi, da senekateri posamez
niki tekmovanj ne morejo udeležiti 
dodal, da je za to kriva izključno 
njihova neorganiziranost, oziroma 
nezainteresiranost zaposlenih pri njih. 
Ker sem prepričan, da v tem primeru 
gre za žensko ekipo njihove DSSS naj 
povem še to, da se z malo več dobre 
volje da tudi storiti več. Vzemimo 
primer iz KOVINARSTVA Ljubno. 
Zaposlenih imajo 22 žensk, torej če 
hočejo igrati odbojko, se jih mora 
tekmovanja udeležiti skoraj tretjina, 
pa vendar njihova udeležba na sindi
kalnih prvenstvih nikoli ni bila vpra
šljiva. Koliko lažje bi sestavila svojo 
ekipo tudi DSSS ELKROJ, ki ima v 
svoji sredini zaposlenih dvakrat več 
žensk jc popolnoma jasno, pa venar 
jih na prvenstvu ni bilo. Zakaj, 
verjetno vedo same. Zato menim, da 
takšno pisanje ni na mestu in da so 
mnoge trditve v objavljenem članku 
privlečene za lase.

V. Lamut, 
član komisije za 

šport pri OSZSS Mozirje

je bil izid 79:73 za mlade. Potem pa je v 
preostalih štirih urah in pol odločila 
mladost in boljša telesna pripravlje
nost, tako da jc ekipa Mladi zmagala 
114:96. Njihova zmaga je bilazasluže- 
na in tako so znižali skupni izid na 4:3 
za ekipo Stari.

Največ zadetkov pri mladih je 
dosegel Hanžekovič Marjan 19, pri 
starih pa Vratanar Miran 13. Poškodb 
težje vrste na tej naporni tekmi, ki v 
povprečju zahteva od vsakega igralca 
8 ur igranja, ni bilo. Ravno tako je 
svoje delo dobro opravilo tudi vseh 
šest sodnikov.

Športni privrženci v Nazarjah smat
rajo, da maraton v vseli teh letih, vse 
od 1979, dosega svoj namen. To ni pe
hanje za nekakšnimi rekordi, kot to 
velikokrat naredijo v drugih sredinah 
po Sloveniji. Maraton zbližuje njegove 
udeležence, ki so v veliki večini sicer iz 
Naz.arja, radi pa maratonsko tekmo 
igrajo tudi nekateri iz sosednjih 
krajev. Postal je del utripa življenja v 
kraju, športno društvo »Vrbovec« pa 
ga vsako leto posveča Dnevu OF in 
Prazniku dela, letos pa obenem tudi 
40-letnici osvoboditve. Ljudje, ki 
vedo, koliko volje, dela prizadevnosti 
in ljubezni do športa je vloženega v to 
prireditev, si želijo, da bi maraton še 
dolgo negoval svojo tradicijo.

stari

Strelci ob dnevu O F
Pod pokroviteljstvom OSZ 

Mozirje je bilo dne 28. 4. 1985 na 
strelišču v Mozirju organizirano 
masovno strelsko tekm ovanje z. 
MK puško v počastitev dneva 
»OF«. Udeležba je bila številna, 
saj jc nastopilo kar 1.7 tričlanskih 
ekip ali skupaj .39 strelcev zasto
pnikov OSO, DPO in društev 
občine Mozirje. Najbolj številni 
so bili seveda strelci iz OSO 
Mozirje, Šmartno-sekeija Bočna, 
ki sta se tekme udeležili kar s po 
dvema ekipam a. Rečica in G ornji 
grad pa po eno ekipo. Nastopili 
sta tudi po dve ekipi strelcev iz ses
tave ZRVS iz G ornjega gradu in 
Rečice ob Savinji ter ekipa iz ses
tava društva invalidov iz mozirja.

Prvo mesto v sestavi Poličnik, 
Acman in Petrin je  osvojila ekipa 
OSO Mozirje, druga je  bila ekipa 
Šm artno ob Dreti — sekcija Bo
čna v sestavi Kolar, Žebelj in Vod- 
lan, tretja pa ekipa D ruštva inva

lidov Mozirje v sestavi lrm an, Pe
čnik in G račnar. Od posamezni
kov pa so bili najboljši: Acman 
Toni, drugi je bil Petrin Pavel, 
tretji pa Žebelj Dušan. Ob razgla
sitvi rezultatov tekm ovanja, ki ga 
je uspešno vodil Stevo Farbaš, so 
bila podeljena pismena priznanja 
prvim trem najboljšim ekipam in 
pokal za prvo uvrščeno ekipo, 
najboljšim posameznikom pa 
zraven diplom še medalje.

Podobno srečanje strelcev bo 
ob »Dnevu mladosti« 25. maja, 
sam o tekm ovanje pa bo v nedeljo
26. 5. 1985 v Mozirju. Na to 
masovno športno srečanje- va
bimo tudi pionirje, mladince kot 
tudi ostale člane iz OSO, DPO, 
DO in društev občine Mozirje. 
Upajmo, da bom o v teh sredinah 
videli tudi nekdanje strelce iz Luč, 
Ljubnega in Nazarja, ki se našim 
rednim vabilom na podobna 
srečanja kaj neradi odzivajo.

Š. Pungartnik

Peti Fridotov memorial
V soboto, 30. 3. 1985, je športno društvo Bočna organiziralo košarkaško 

tekmovanje, Fridotov memorial, v spomin na prijatelja in športnika Frida 
Purnata.

Udeležilo se ga je pet ekip. Zmagala jc ekipa iz Nazarij, sledili pa so jini koša
rkarji iz Mozirja, Bočne. Gornjega grada in Radmirja.

Med najboljšimi igralci in učinkovitimi strelci so bili Leon Cajn er. Nazarjc(69 
košev), Štiftar Samo, Gornji grad (50 košev), Janko Jani. Mozirje (49 košev). 
Najbolj zanimiva je bila zadnja tekma med košarkarji iz Mozirja in Nazarij. Zma
gali so slednji z rezultatom 27:40. Ob koncu smo z miguto molka počastili spo
min na Frida Purnata.

Vse ekipe so dobile priznanja, prva pa diplomo in prehodni pokal.
J. M.

Spomenik naši nekulturi. Stoji ob lepi poti skozi dolino Mozirnice

Rudnik na 
Lepi njivi

Seveda ga danes ni več! Med 
pripravam i na zbiranje gradiva za 
zgodovino Mozirja so prišle na 
dan nekatere podrobnosti o nek
danjem rudniku antim ona, ki je 
bil vse do druge svetovne vojne 
nad Gregorcem, to je  kmetija na 
desnem bregu Ljubije v smeri pro
ti Šmihelu.

O tem piše tudi Leksikon 
Dravske banovine iz leta 1937, na
mreč le toliko, da je ta rudnik 
obstojal, vse ostalo je bilo treba 
ugotavljati, no in ker listin iz 
tistega časa v Mozirju ni, ker teh 
tudi drugje v Sloveniji ni, saj so 
bile leta 1943 odnešene v tujino. 
Takrat kot je znano, so slovenske 
uničevali, zato tudi ni izgledov, d a . 
bi kaj več zvedeli o dogajanju ok
oli tega rudnika. Treba je torej 
bilo iskati ustne vire, ti pa so naj
zanesljivejši prav v okolici Lepe 
njive.

Pri G regorcu je danes že zdav
naj drugi rod gospodarjev. Največ 
o dogodkih je vedela Rozalija Le
dinek na Lepi njivi 61, saj je 
rodom iz Gregorčeve hiše in je kot 
otrok veliko poslušala kaj je 
pripovedoval njen oče. Dragoce
ne so te izpovedi tudi, ker se na
našajo na nekatere druge zgodo
vinske dogodke, sicer res po us
tnem izročilu, vendar pa kot 
lahko rečemo »iz roda v rod«.

Rudo bi naj tam  kopali že od 
nekdaj, tako so povedali predniki 
Gregorcev. Baje naj bi to bo
gastvo izkoriščali že v času 
graščinske gospoščine G raben
berg (G rabenburg). G raščina je 
bila nad Gregorčevim posestvom. 
Kot trdijo ti viri, naj bi celo 
graščak svojo hčerko poimenoval 
po rudi »Antimona«. Seveda je to 
le pripoved, ki pa lahko ima svoje 
korene v resnici tistih davnih dni.

Vedo tudi povedati, da so 
graščino Turki uničili, dejstvo je, 
da so bili tudi v Mozirju in je torej 
to  mogoče.

Nekateri starejši ljudje se vedo 
spom injati, da je po prvi vojni 
rudnik bil zaprt, torej niso delali. 
To se ujema tudi s pripovedjo 
Rozalije Ledinek, ki pravi, da je 
takoj po prvi svetovni vojni pričel 
nekaj niže rudnika iskati svojo 
sreč$> v zemlji neki dom ačin 
Maček imenovan. Kopal je kar ka
kih 60 m v zemljo, vendar ni našel 
kar je iskal, zato je s kopanjem 
prenehal in rov zabil. Sicer pa so 
tudi nekaj časa prenehali z delom 
na rudniku samem.

Ob jam i so imeli drobilnico in 
topilnico, tega se Rozalija Le
dinek živo spominja... »bile so 
neke cevi križem kražem, tudi 
drobilni stroj je Stal, bila je  tran 
smisija, vse skupaj pa je.gnala vo
d a ...... Okoli leta 1939 so uredili
sodobnejšo topilnico, lastnik paje  
bil neki Stopič iz Zagreba. Teh
nično je vodil dela inž. G ležner iz 
Celja. Tudi nekaterih delavcev se 
naša sogovornica spom inja, tako 
je delalo nekaj mož iz Šentflo
rjanskega grabnat oče in sin Ber- 
čnikova, Gregec Štiftar, Valentin 
Silovšek, Ivan Medved, Dominik 
H ut.... seveda se vseh ne spomi
nja. Baje pa so si ljudje zelo želeli, 
da bi bil rudnik uspešen, saj bi ta
ko dobili še mnogi delo, ki ga je 
tiste čase zelo prim anjkovalo. 
Verjetno je bilo rude le prem alo in 
tudi denarja je zm anjkalo, zato so 
tik pred vojno z delom prenehali. 
Nemci so še delali neke raziskave, 
vendar pa so med vojno naprave 
poškodovali aktivisti NOB, po 
vojni pa se je  vse nekako porazgu
bilo. Šedaj ni več sledov.

A. Videčnik

Feriti se širijo
Na Ljubnem uspešno dela ob

rat TO ZD  Iskra-Feriti iz Lju
bljane. Vendar pa se že nekaj časa 
sem ubadajo s prostorsko stisko. 
Izdelujejo dele za potrebe elek
tronske industrije, po njih pa je 
povpraševanje vedno večje, zato 
so se odločili, da dogradijo 
delovno dvorano na dvorišču se
danjega obrata  na Ljubnem.

Več o tem nam je povedal koor
dinator poslovnih enot Jože Šus
ter. Sedaj imajo zaposlenih 126 
delavcev, ti delajo v skrajno tesnih 
prostorih. Da šo ti neprim erni,je 
več kot na dlani. Potrebujejo nu
jno  večje prostore in sezidali jih 
bodo na svojem dvorišču. Naš 
sogovornik ni ob tem pozabil 
poudariti, da je načrt za stavbo 
tak, da bo zunanja podoba nove 
delovne dvorane skladna z okol
jem in bo pritlična. Sicer bodo

podkletili vso stavbo, da bi tako 
pridobili razne pomožne prostore. 
Skupne zazidalne površine bo ok
oli 1800 m2. V novih prostorih 
bodo izdelovali nove dele na avto
matskih strojih. Vsi njihovi izdel
ki so brez nevarnosti za <#kolje, 
sicer pa temu tudi sicer posvečajo 
vso pozornost.

V kratkem ne bodo potrebovali 
več delavcev, vendar pa srednje
ročno računajo na še kakih 50 
ljudi.

Nov proizvodni program  obse
ga izključno dele za potrebe 
elektronske industrije, pri tem pa 
ne nameravajo sedanjega opustiti. 
Na Ljubnem imajo osredotočeno 
strojno oprem o tako za Solčavo, 
kot za Ljubno. Tudi v Solčavi na
meravajo postopno izboljšati 
opremo.

Z gradnjo na Ljubnem bodo 
predvidoma pričeli poleti letos.

Februarja letos sta praznovala zlato poroko Franc in Valerija 
Krivec iz Strmca pri Lučah. Delo ju je naredilo čila in takšna sta še 
danes.

Kulturni dom, ki to ni
Ljubenski kulturni dom je bil 

med vojno požgan in leta 1946 
udarniško popravljen. Od takrat 
je  seveda zob časa naredil svoje. 
Danes so dom ala vsi prostori za 
javno uporabo neprimerni, seve
da pa še najmanj za kulturno de
javnost. G renak priokus je tam, 
kjer se kultura izpričuje v takem" 
okolju.

Lenka Kraljeva je na stanje 
večkrat opozorila, seveda pa je 
stvar več ali manj vsem znana. 
Kino dvorana je milo rečeno grda, 
strop povešen, tla dvignjena, oder 
pa prem ajhen, da bi se dalo kaj 
prida na njem nastopati. Seveda 
tudi nujnih drugih prostorov ni v 
stavbi. V kleti se nevarno širi lesna 
goba in preti s svojim uničujočim 
delom še drugim prostorom . Če 
požrtvovalni igralci vendarle želi
jo  postaviti na oder kakšno igro, 
potem  jih čakajo najrazličnejše 
težave, nimajo garderobe, ni us
treznih sanitarij, ni prostora  za 
razne igralske pripom očke in še bi 
lahko naštevali.

Potrebe kraja pa so velike, saj je 
Ljubno znano po predvojni kul
turni dejavnosti. Tudi v šoli deluje

zelo dobro  kulturno društvo, ko 
pa potem  želijo svoj trud  predsta
viti javnosti, pa je to mogoče le v 
šoli. Tu imajo vaje tudi člani ig
ralske skupine. Še dobro, da na 
Ljubnem ni težav pri koriščenju 
šolskih prostorov v te namene.

V kraju delujeta dva pevska 
zbora, ženskega vodi Lenka 
Kraljeva, moškega pa M ira O re
šnik. Že smo povedali, da dela tu 
di dram ska skupina. Kako željni 
so prebivalci kulturnih užitkov, 
pa nazorno dokazuje lanski uspeh 
prireditev ob flosarskem balu.

Prosvetno društvo ima sicer 
predračun za prenovo dom a, ki 
znaša preko ene stare milijarde 
din. Jasno  je, da je razpoložljivih 
sredstev v občini za to prem alo, 
Treba bo torej poiskati vire še v 
skupnih naložbah republiške kul
turne skupnosti. Razumevanje za 
željo ljubenskih kulturnih de
lavcev je v občini povsod, tudi 
volja za razreševanje je, le denarj^ 
ni dovolj, zato bo treba poiskati 
vse m ožnosti, da bi končno tudi 
na Ljubnem imeli sodobno dvor 
rano in druge prostore za kul
tu rno  dejavnost.

Velike naloge v kulturi
Predsedstvo občinske kulturne 

skupnosti je obravnavalo na svoji 
zadnji seji osnutek republiškega 
načrta kulturne dejevnosti. Zara
di velikih potreb po sredstvih v 
naši občini, so menili, da naj dele
gat na seji skupščine republiške 
kulturne skupnosti predlaga pisni 
dodatek, da se vključi v načrt 
delež pri obnovi kulturnih domov 
na Ljubnem in v G ornjem  gradu. 
Posebno pa je treba vztrajati na 
nadaljevanju obnove katedrale v 
Gornjem  gradu. Zunanja slika te 
znamenite cerkve je, gledano s 
ceste proti Novi Štifti zelo zaskr
bljujoča. Omet odpada in neneh
no nastajajo škode.

Ko so govorili o bodoči orga
nizaciji matične knjižnice, so me
nili, da je treba zagotoviti pogoje 
za njeno nemoteno delo in tudi 
rast, ki je začrtana. Organizacij
ska oblika kulturne dejavnosti v 
občinskem merilu še ni predvide
na, vendar pa je jasno, da bo treba 
z ustrezno kadrovsko rešitvijo to 
omogočiti.

Predsedstvo je obravnavalo

osnutek srednjeročnega načrta 
občinske kulturne skupnosti in 
predlagalo nekatera dopolnila.

Posebna točka dnevnega reda je 
bila namenjena vprašanju kul
turne dediščine. Vsekakor bi mo
rali vključiti v našo turistično po
nudbo še razne oglede kulturnih 
znamenitosti. Doslej jc  to veljalo 
le za katedralo Gornji grad in Za
kladnico v Radmirju. Zelo pri
merno pa bi bilo, če bi lahko po
nudili še spominske sobe s tem a
tiko NOB in z narodopisnim i, 
ozirom a zgodovinskimi predm eti, 
ozirom a prikazi. K ulturna skup
nost si prizadeva pospešiti ure
ditev takšne sobe v G ornjem  gra
du, kjer je  že dolgo časa določen 
prostor v Šteklu, le stvari se ni
kam or ne prem aknejo. Tudi 
določena sredstva je namenila za 
to sobo, doslej pa še niso bila zato  
uporabljena. Dejstvo je, da 
podobne naloge že zdavnaj niso 
izključno stvar kulturnih dejav
nikov, saj gre za del turistične poj 
nudbe za katero bi si morali pra\| 
vsi prizadevati.

Poravnajte se .. .
Ljudje so včasih s pravdam i za

pravili celo premoženje. Danes se 
še vedno radi pravdajo, včasih le 
za malenkosti, ki pa postanejo ve
like dajatve, ko je treba plačati 
stroške. Pravdanje je bilo in bo os
talo drago! Da bi pomagali v 
medsebojnih sporih najti boljšo 
pot, pot sprave, delajo pri krajev
nih skupnostih poravnalni sveti. 
V njih sodelujejo ugledni krajani, 
ki razmere dobro poznajo, poz
najo pa tudi ljudi.

V Nazarjah uspešno vodi po
ravnalni svet Avgust Križnik. De
la ne zm anjka, saj so že letos ob
ravnavali 6 primerov, do konca le
ta pa se jim obetajo še 4. V 
preteklem letu so obravnavali kar 
18 sporov, največjih je iz področja 
motenja posesti, žaljenja osebnos
ti, klevet in lažjih telesnih 
poškodb. Nekatere primere mo
rajo zaradi predpisov odstopiti tu
di sodišču, vendar pa se trudijo, 
da bi čimveč ljudi »pobotali« med 
seboj. Seveda pa nekateri krajani 
krenejo kar svojo pot, naravnost 
na sodišče, ki včasih vendarle ko
nča pri poravnalnem  svetu, saj 
mnoge primere sodišče odstopi na 
krajevno skupnost.

Kakšni so uspehi prizadevanja 
poravnalnega sveta v Nazarjah? 
Trdijo, da jim v večini primerov 
uspe doseči izvensodno porav
navo, da pa so nekateri ljudje prav 
strastno razpoloženi za prepi
ranje. Mnogi ne pridejo na porav
navo, nekateri sm atrajo le sodišče 
za kraj razsodbe, spet so ljudje, ki 
jim dobra beseda uglednega kra
jana pomeni več kot sodba 
sodišča.

Tudi tu ne gre brez organizacij
skih težav. Poravnalni svet nima 
sredstev, da bi članom sveta iz
plačal vsaj potnestroške. Vedeti je 
treba, da delo pri poravnavah ni

ravno lahko, treba je veliko 
potrpljenja in volje za dobro  delo. 
Zato bi se to' vprašanje m oralo 
čimprej rešiti. Jc že tako, da 
m nogokatere pristojnosti prel
ožimo na krajevno sam oupravo, 
ne pomislimo pa na nujne stroški? 
v zvezi z izvajanjem teh nalog.

Nogometni izidi
Naše.nogometno društvo je v zadnjem času igralo uspešno, zato je prav. da 

obveščamo o delu NK Elkroj v vsaki številki našega glasila. Člani so igrali: NK 
Elkroj: NK Steklar 5:1. NK Dravinja : NK Elkroj 1:1. NK Fužinar : NK Elkroj 
2:2. Mlado moštvo paje igralo'dve tekmi in sicer z NK Dravinjo kjer so naši i/guj 
bili s '5:1. in z NK Muro kjer so dosegli neodločen rezultat 0:0

M. K.



SOZD »MERX« CELJE 
GP »TURIST« NAZARJE

RAZPISUJE ZA ŠOLSKO LETO 1985/86 
kadrovske Štipendije za izučitev poklica

1) NATAKAR (IV. stopnja) — 4 štipendije
2) KUHAR (IV. stopnja) — 2 štipendiji

Učenci, ki bodo končali v letošnjem šolskem letu osnovno šolo, naj 
pismene vloge z dokazili pošljejo na naslov:
Gostinsko podjetje »TURIST« Nazarje, Nazarje2,63331 NAZARJE, do 
konca meseca junija 1985.

Komisija za medsebojna delovna razmerja 
pri VVO Mozirje

razpisuje prosta dela in naloge

KV KUHARICE V DE MOZIRJE

Pogoji:
— kandidati morajo imeti končano gostinsko šolo ustrezne smeri
— opravljen tečaj o higienskem minimumu
— imeti morajo vsaj 5 let delovnih izkušenj, od tega najmanj 2 leti kot 

samostojen kuhar z organizacijskimi sposobnostmi

Kandidati morajo predložiti naslednjo dokumentacijo:
— prošnjo za sprejem na razpisno delovno mesto
— kratek življenjepis z dosedanjimi zaposlitvami
— dokazilo o zahtevani strokovnosti
— potrdilo o opravljenem higienskem minimumu
— rojstni list
— živilsko izkaznico
Nastop dela z 11. 5. 1985.Delovno mesto se razpisuje za nedoločen čas s 
polnim delovnim časom.
Poizkusna doba je 3 mesece.
Kandidati naj pošljejo prošnje z zahtevano dokumentacijo na naslov: 
VZGOJNOVARSTVENA ORGANIZACIJA MOZIRJE, 63000 
MOZIRJE, najpozneje v roku 8 dni po objavi v Savinjskih novicah.

Spoznajte Kompas M oziije
Verjetno ne bomo povedali nič novega, če opozorimo na dejavnost 
mozirske poslovalnice Kompasa. Dobro pa je, da spoznate prednosti, ki 
jih nudi občanom doma, tako ni treba poti v Titovo Velenje ali v Celje. 
Prvenstveno je poslovanica Mozirje prevzela vso dejavnost dosedanjega 
Turist biroja, to je, opravljanje receptive za Gornjo Savinjsko dolino in 
opravljanje propagandne funkcije njene turistične ponudbe.
Iz agencijske dejavnosti poslovalnice Mozirje pa vam želimo našteti 
sledeče: prodaja vseh vrst avio kart za tuzemstvo in inozemstvo, za le
talske prevoznike INEX ADRIA AVIOPROMET in JAT, prodaja kart 
za spalnike, ležalnike in ostale oblike potovanja z vlaki, organizacija in 
posredovanje vseh vrst avtobusnih prevozov z najmodernejšimi avtobusi, 
organizacija strokovnih ekskurzij po domovini in tujini in organizacija 
obiskov sejmov, organizacija sindikalnih in individualnih izletov, orga
nizacija aranžmanov poslovnih kosil in ostalih pogostitev, organizacija 
skupinskih letovanj za sindikate in individualnih letovanj, organizacija 
propagandnih akcij preko vseh medijev obveščanja.

RAZPIS
štipendij iz združenih sredstev 

za šolsko leto 1985/86
Za štipendije iz združenih sredstev in razlike h kadrovskim štipendijam 
lahko zaprosijo kandidati, katerih mesečni dohodek na družinskega čla
nov letu 1984 ni presegel 55% poprečnega neto osebnega,dohodka v SR 
Sloveniji, ugotovljenega za leto 1984: 15.269 din. Pri kandidatih iz kme
čkih družin in tistih, ki izkazujejo dohodek tudi od kmetijstva in so dolžni 
plačevati prispevke in davke iz katastrskega dohodka, je dohodek na čla
na družine izračunan tako, da se upošteva ugotovljen katastrski dohodek 
za leto 1984, pomnožen s količnikom 2.2.
1. V okviru meril iz prejšnjega odstavkh bbdo imeli prednost pri podeli
tvi štipendij iz združenih sredstev:
— kandidati, ki so vključeni v izobraževanje v proizvodno tehničnih us
meritvah, ki sojih v občinah sprejeli samoupravni organi štipendiranja; 
seznami teh bodo objavljeni v lokalnih glasilih in izobešeni na oglasnih 
deskah strokovnih služb za štipendiranje v občinah
— kandiati, ki se izobražujejo za kmetijske poklice
— kandidati iz dryžin, ki so v slabšem socialno ekonomskem položaju in 
se brez družbene pomoči nebi mogli šolati, zlasti tisti, ki izhajajo iz delav
skih in kmečkih družin, ki so v slabšem socialno ekonomskem položaju
— kandidati z boljšim učnim uspehom
— kandidati, katerih nagnjenja in sposobnosti omogočajo uspešno delo 
v 'izbrani usmeritvi (mnenja o tem posredujejo službe poklicnega 
usmerjanja).
2. Kandidati za štipendije iz združenih sredstev zaprosijo za štipendijo v 
občini svojega stalnega bivališča, učenci in študenti iz drugih republik, ki 
prejemajo kadrovsko štipendijo, imajo pravico zaprositi za razliko h 
kadrovski štipendiji v občini, kjer imajo kadrovsko štipendijo.
3. Kandidati za štipendije iz združenih sredstev se morajo predhodno 
prijaviti na razpisane kadrovske štipendije na območju stalnega bivališča 
oziroma dnevne migracije delavcev.
4. Kandidati morajo prijavi oziroma vlogi za štipendije priložiti:
— potrdilo o vpisu v šolo
— overjen prepis oziroma fotokopijo zadnjega šolskega spričevala 
oziroma potrdilo višješolske ali visokošolske organizacije združenega de
la o opravljenih izpitih
— izjavo organizacij združenega dela in drugih štipenditorjev, daje kan
didat pri njih zaprosil za kadrovsko štipendijo, vendar mu ta ni bila 
podeljena
— izjavo kandidata, da ne prejema kadrovske štipendije.
Za kandidate, ki še niso dopolnili 18 let, podpišejo izjavo tudi starši ali 
skrbniki. Prosilci za razliko h kadrovski štipendiji morajo predložiti tudi 
kopijo pogodbe o kadrovski štipendiji.
KANDIDATI ZA ŠTIPENDIJE ALI RAZLIKE H KADROVSKIM 
ŠTIPENDIJAM IZ ZDRUŽENIH SREDSTEV MORAJO ODDATI 
VSO ZAHTEVANO DOKUMENTACIJO DO 5. SEPTEMBRA 1985, 
KAR VELJA TUDI ZA PROSILCE, KI ŠOTO OBLIKO ŠTIPENDIJE 
ŽE PREJEMALI. TE VLOGE BODO REŠENE DO 30. SEPTEMBRA 
1985.
Vloge, ki bodo prispele po roku, se bodo obravnavale le v izjemnih 
primerih.
Kandidati izpolnijo vloge na obrazcu SPN-1 »Vloga za uveljavljanje1 
socialnovarstvenih pravic«, ki ga dobite v knjigarnah.
Samo popolno dokumentacijo lahko oddate OSEBNO od 1.7. 1985do5. 
9. 1985 pri Občinski skupnosti za zaposlovanje v Mozirju ali v Titovem 
Velenju.
prednostna lista poklicev bo objavljena v eni izmed naslednjih številk.

OBČINSKA SKUPNOST SOCIALNEGA SKRBSTVA 
MOZIRJE

R A Z P IS U JE  Š T IP E N D IJO  ZA Š T U D IJ  NA V IŠ JI Š O L I 
ZA S O C IA L N E  D E L A V C E  ZA Š O L . L . 1 9 8 5 /8 6

Prijave pošljite na obrazcu SPN — 1 do 15. junija na naslov:
Občinska skupnost socialnega skrbstva Mozirje.
Prijavi priložile zadnje spričevalo srednje šole usmerjenega izobraževanja 
in potrdilo o predvpisu na Višjo šolo za socialne delavce.

Stanovanjska posojila upokojencem

V današnji številki SN je objavljen razpis namenskih posojil za izboljšanje stano
vanjskih pogojev'upokojencev, lastnikov stanovanjskih hiš in stanovanj iz 
sredstev za leto 1985.
Tudi letos bodo sprejemala pismene vloge in zahtevano dokumentacijo podro
čna društva upokojencev v naši občini.
Posojila so namenska in bodo odobrena le tistim prosilcem, pri katerih bo 
pristojna komisija z ogledom ugotovila upravičenost. Ker gre za namen izboljša
nja stanovanjskih pogojev upokojencev, priporočamo, da v izogib nespo
razumov ne vlagate prijav za event, potrebe, ki so v nasprotju predpisanemu 
namenu.
S takim ravnanjem boste olajšali delo pristojni komisiji. Prosimo, da to pripor
očilo z razumevanjem upoštevate, ko se odločate o prijavi na razpis posojila. 
Pismene vloge za posojila bodo naša društva zavračala, če bodo t e vsebinsko po
manjkljive, če ne "bodo priloženi dokazi o Tastnlstvu in če ne bodo predloženi 
predračuni izkazovali namenske porabe.
Pristojna komisija bo obravnavala prijave in odobravala posojila v smislu pred 
kratkim sprejetega pravilnika o osnovah in merilih za reševanje stanovanjskih 
potreb upokojencev v občini MOZIRJE.

Počitniški dom upokojencev Slovenije v Izoli — 
do konca septembra zaseden!

Obveščamo vse upokojence, ki se zanimajo za letni oddih v tem DOMU, dajeta  
polno zaseden do konca meseca septerhbra.
Tako sporočilo smo prejeli iz RECEPCIJE v drugi polovici meseca aprila. 
Koncem aprila pa je nas obvestila o povišanju cen penzionskih storitev v letni 
sezoni do vključno september, ki so domala za 50 odstotkov višje od prvotno 
: objavljenih
Vsem, ki bi želeli letovati vtem DOMU od oktobra dalje, priporočamo da vložijo 
čimpreje pismeno prijavo tukajšnji zvezi.
Letovalni čas je deset dni in prične L, 11. in 21. v mesecu.
Podrobnejše informacije prejmete v pisarni ZVEZE društev upokojencev ki je 
odprta vsak petek od 9. do 12. ure.

ZVEZA DU MOZIRJE

Odbor skupnosti borcev brigad ustanovljenih v ZSSR poziva vse borce 
člane skupnosti, da Se čimprej, najkasneje pa do 12. 5. 1985 prijavijo 
odboru, da se želijo udeležiti proslave na Poljani. Vsak član prispeva za 
prevoz in malo zakusko po 1.200,00 din. Da bi odbor naročil avtoprevoz- 
ništvu avtobus za prijavljeno število udeležencev, vas vljudno prosimo za 
takojšnje prijave. Po končani proslavi bomo imeli na dogovorjenem mes
tu letni občni zbor z volitvami članov novega odbora, nato pa tovariško 
srečanje.

Prijave poslati na naslov: 
Odbor skupnosti borcev brigad 

ustanovljenih v ZSSR 
64000 Kranj, Snedičeva i2

GOZDNO GOSPODARSTVO NAZARJE 
TOZD TRANSPORT IN GRADNJE

PRODAJA RABLJEN IH  D ELO VNIH  STRO JEV

Javna prodaja — licitacija bo dne 24. maja 1985 ob 11. »Strojni postaji« Na
zarje. kjer jc  tudi možen ogled stroje'.’ 2 ari pred pričetkom prodaje.
1. Greder G-31 leto izdelave 1972, (Strojna tovarna Trbovlje) številka 

motorja 4052 moč motorja 60 KS izklicna cena 900.000,00 din. (Prometni 
davek plača kupec).

2. Motorni valjar MV-LV 12 leto izdelave 1962 štev. motorja 21772 tip 
IM-034 Perkins.

Izklicna cena 80.000,00 din. (Prometni davek plača kupec).
3. Traktor IMT 558 leto izdelave 1971, štev. motorja 19049 (generalno 

obnovljen 1980. leta) na traktorju montiran nakladalec »Carlo Pešci«, 
leto izdelave 1975 — tip EC-6 tov. štev. 17329.

Izklicna cena 950.000,00 din. (Prometni davek plača kupec).
4. Komora za pranje strojnih delov tip MK-100 leto izdelave 1979 — še 

nerabljena.
Izklicna cena 250.000,00 din. (Prometni davek plača kupec).
Vplačilo varščine 10% od izklicne cene se vplača pred pričetkom prodaje.
Informacije dobite po telefonu štev. 831-732.

NATEČAJ
z a  p o s o j ila  iz  s r e d s te v  S P I Z  za  p re n o v o , m o d e rn iza c ijo  in  
a d a p ta c ijo  s ta n o v a n j v za se b n i la s t i  u p o k o jen cev  v sk u p n em  

zn esku
8 .0 0 0 .0 0 0 ,0 0  din

Posojilo lahko dobijo upokojenci za izboljšanje svojih stanovanjskih 
pogojev, če izpolnjujejo naslednje kriterije:

— da imajo stalno prebivališče v občini Mozirje
— da so lastniki oz. solastniki stanovanja ali stanovanjske hiše ali, da 

imajo vknjiženo dosmrtno pravico uporabe stanovanja, za katere
ga želijo pridobiti namensko posojilo,

— da višina posojil, ki sojih doslej dobili iz kateregakoli vira, ne prese
ga 60% vrednosti namenskih vlaganj,

— da prispevajo lastna sredstva najmanj v višini 50% na predvidena 
. vlaganja,

— da so sposobni vračati posojilo.
Prednost za posojilo imajo upokojenci:

— ki imajo neprimerno in nefunkcionalno stanovanje,
— ki imajo nižje povprečne mesečne dohodke na člana družine,
— ki so bili udeleženci NOV ali so invalidi oz. zdravstveno občutneje 

prizadeti.
Upokojenci, ki izpolnjujejo navedene kriterije in seža posojilo zani
majo, morajo predložiti:

L Vloga za odobritev posojil z opisom svojih stanovanjskih razmer in 
namena porabe posojila in znesek.

2. Dokazilo o stalnem prebivališču v občini Mozirje.
3. Zemljiško knjižni izpisek o lastništvu ali uporabe pravice 

stanovanja.
4. Predračun za vsa predvidena dela.
5. Dokazilo o mesečnih dohodkih na člana družine.
6 . Pismeno izjavo o višini že pridobljenih bančnih in drugih kreditov-
7. Soglasje pristojnega občinskega organa, da za predvidena obno

vitvena dela ni potrebno gradbeno dovoljenje.
Natečaj za posojila traja od dneva objave v Savinjskih novicah, vendar 
najkasneje do 15. junija t. I. Kasnejše prijave ne bodo upoštevane. 
Vloge in dokumentacijo pod zap. štev. 2, 3 in 4 sprejemajo področna dru
štva upokojencev. Ostalo dokumentacijo pa LB v Mozirju tedaj, ko bodo 
sprejeli sklep o odobritvi posojila. Predtem bo pristojna komisija izvršila 
ogled stanovanj in hiš pri vseh prosilcih.

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE MOZIRJE

GOZDNO GOSPODARSTVO NAZARJE 
TOZD Transport in gradnje

Komisija za delovna razmerja TOZD Transport in gradnje Nazarje 

objavlja

1. prosta dela in naloge »vodja nabavne ŝlužbe« — za nedoločen
čas

2. več delavcev za opravljanje del in nalog gradbenega delavca pri 
izgradnji gozdnih cest.

Pogoji:
pod L: višja izobrazba ekonomske ali strojne smeri in 3 leta delovnih izkušenj 
pod 2.: PK ali NK delavec, starost najmanj 18 let ter 3 mes. delovnih izkušenj

Kandidati naj pošljejo prijave v roku 8 dni od objave Komisiji za delovna razmer
ja TOZD Transport in gradnje Nazarje.

VEZ MOZIRJE
TOZD Komunala in gradbeništvo
Komisija za delovna razm erja

objavlja prosta dela in naloge

ZIDARSKA DELA 
v komunalnem obratu

Pogoji: KV zidar, 4 mesece delovnih izkušenj

Kandidati naj vložijo vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev v roku 8 dni 
po objavi in sicer na naslov: VEZ Mozirje TOZD Komunala in gradbe
ništvo, Mozirje 307 a.

DAVEK OD STAVB

Davek st avb se plača od vsake stavbe ne glede na to, ali jo uporablja lastnik oziro
ma uživalec sarh ali pa jo daje v najem. Osnova za davek je vrednost stavbe. Vrednost 
stavbe se ugotovi po naslednjih merilih in po načinu:
a) po povprečni gradbeni ceni za m2 koristne stanivanjske površine, upoštevajoč 

normalno stopnjo opremljenosti,
b) po gradbeni izvedbi stavbe,
c) po letu gradnje oziroma letu rekonstrukcije, obsegu rekonstrukcije in po letu 

dozidave ali nadzidave stavbe.
Za koristno stanovanjsko površino se šteje tlorisna površina sob, predsob, 
kuhinje, hodnikov, vež, stopnišč, sanitarij, lož, balkonov, shramb, kleti, 
poslovnih prostorov, garaž in drugih zaprtih prostorov stavbe. Povprečna ce
na za m2 koristne stanovanjske površine, ugotovljena za leto za katero je 
davek odmerjen, je podlaga za izračun davčne osnove.
Glede na gradbeno izvedbo se na vrednost m2 koristne stanovanjske površine 
uporabi količnik:

a) pri izvedbi, pri kateri so zidovi opečni, delno betonski, z masivnimi stropi, 
količnik 100,

b) pri izvedbi, pri kateri so zidovi opečni, stropi leseni, količnik 90,
c) pri izvedbi, pri kateri so zidovi opečni, delno iz kamna, stropi leseni, količnik 

70,
č) pri izvedbi, pri kateri je predalčno zidovje, stropi leseni, količnik 60,
d) pri izvedbi, pri kateri je stavba lesena ali iz brunaric, količnik 50.

Vrednost m2 koristne stanovanjske površine, ugotovljene po prej navedenih 
količnikih, se zmanjša:
a) pri kletnih prostorih za 75%,
b) pri ložah za 30%,
c) pri balkonskih prostorih za 75%, 
č) pri mansardnih prostorih za 20%,
d) pri garažah kot samostojnih gradbenih objektih za 50%.

Od ugotovljene vrednosti stavbe se odšteje obraba stavbe (amortizacija), ki se 
izračuna po Roosovi formuli in tako ugotovljena vrednost je osnova za odmero 
davka na posest stavbe.
Odločba o odmeri davka je stalna in se spremeni takrat, kadar pride do 
spremembe vrednosti stavbe ali do spremembe davčnih predpisov.
Davčni zavezanec davka na posest stavb je dolžan, vložiti napoved za odmero 
davka od premoženja. Davčna napoved je praviloma enkratna. Občani, ki so 
med letom stavbo pridobili, opravili rekonstrukcijo, dozidavo ali.nadzidavo že 
obstoječih stavb, so dolžni vložiti napoved najpozneje do 31. januarjapo letu, ko 
je bila stavba pridobljena, opravljena rekonstrukcija, oziroma, ko so stavbo 
pričeli uporabljati.
Obrazec davčne napovedi predpiše uprava za družbene prihodke. Ugotovljena 
vrednost stavbe, kije osnova za odmero davka od premoženja se spremeni, kose 
gradbena vrednost m2 koristne stanovanjske površine v primerjavi z vrednostjo 
po zadnji odmeri poveča za več kot 20%. V takem primeru seopravi revalorizaci
ja vrednosti stavbe in revalorizacija obrabe stavbe (amortizacija) in je novo 
ugotovljena vrednost osnova za odmero davka v nadaljnjih letih.
Davek od premoženja se plačuje po naslednjih stopnjah:
L od stanovanjskih stavb, stanovanj in garaž:

OSNOVA %

nad 1.000.000
do
do

1.000. 000 din
2.000. 000 din

0,10
0,20

nad 2.000.000 do 4.000.000 din 0,30
nad 4.000.000 do 6.000.000 din 0,45
nad 6.000.000 do 8.000.000 din 0,65
nad 8.000.000 do 10.000.000 din 0,85

nad 10.000.000 din 1,00

2. od prostorov, ki se v sezoni ali od časa do časa uporablj ajo za počitek oziroma 
rekreacijo: \

OSNOVA %
do 1.000.000 din 0,20

nad 1.000.000 do 3.000.000 din 0,50
nad 2.000.000 do 6.000.000 din 0,80
nad 6.000.000 do 10.000.000 din 1,10

nad 10.000.000 din 1,50

Davka na posest stavb so začasno oproščeni prvi lastniki novih stanovanjskih hiš 
oziroma stanovanj in garaž za dobo deset let.
Osnova za davek od stavb, se zniža za znesek, ki ustreza vrednosti 160 m2 stano
vanjske površine, ugotovljene na zgoraj navedeni način. Davčna osnova se zniža 
pod pogojem, da je lastnik oziroma uživalec v letu pred katerim se davek odmerja, 
stalno bival v stanovanjskih prostorih. To pomeni, da tisti, ki poseduje 160 m2 ali 
manj koristne stanovanjske površine, davka ne plača.
Davek na posest stavb se tudi ne plačuje:

L od kmetijskih gospodarskih poslopij,
2. od poslovnih prostorov, ki jih lastnik oziroma uživalec uporablja za opra

vljanje gospodarske oziroma poklicne dejavnosti,
3. od stanovanjskih stavb zavezancev davka iz kmetijstva, ki so pokojninsko 

in invalidsko zavarovani na podlagi dohodka iz kmetijstva,
4. od stavb, ki so razglašene za kulturni in zgodovinski spomenik,
5. od stavb, ki se iz objektivnih razlogov ne morejo uporabljati,
6. od cerkva, samostanov in drugih cerkvi pripadajočih stavb, če se ne odda

jajo v najem ali v brezplačno uporabo za druge namene.
Primer izračuna davka od stavb po do sedaj veljavnih predpisih, na osnovi cene_ 
m2 koristne stanovanjske površine v višini 4.800 din, ki se od leta 1981 dalje m, 
spreminjala in enotne stopnje obdavčitve 12%. ‘ ■

UPRAVA ZA DRUŽBENE PRIHODKE

MERCATOR
ZGORNJESAVINJSKA KMETIJSKA ZADRUGA 
MOZIRJE
Komisiji za delovna razmerja v TZO in TOZD

objavljata
prosta dela in naloge

1. GRADBENEGA REFERENTA v TZO »Kmetijstvo« Mozirje in
2. POSLOVODJA GOSTILNE v Šmihelu v TOZD Trgovina 

gostinstvo Moziije
Pogoji za opravljanje del so:
pod 1) — gradbeni tehnik s triletnimi delo mirni izkušnjami ali visoko- 
valificiran gradbeni delavec s petletnimi delovnimi izkušnjami v stroki. 
Poskusno delo dva meseca.
Zaradi terenskega dela delavec potrebuje osebni avto in vozniški izpit, 
pod 2) — gostinski poslovodja, tehnik ali kvalificiran gostinski delavec s 
tri oz. pet let delovnih izkušenj v gostinstvu.
Poskusno delo tri mesece.
Nudimo opremljeno samsko sobo.
Pisne prijave z dokazili za obe delovni mesti sprejema kadrovska služba 
zadruge 8 dni od dneva objave, to je do 30. 5. 1985.
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v roku 10 dni po poteku roka za prija
vo.

IZGUBIL SE JE ČRNO-BEL1 MUC S ČRNO OVRATNICO. LEPO 
PROSIMO NAJDITELJA, DA OBVESTI CESARJEVE MOZIRJE, 
tel.: 831-824 (nagrada).



V stari Jugoslaviji so žandarji in 
financarji poleg drugih uradnih 
dolžnosti imeli še to nalogo, da so 
stikali za tihotapci in prekupče
valci s saharinom , vžigalniki in 
kamenčki. Pri iskanju niso bili kaj 
prida uspešni in prepovedana 
»obrt« bi skoraj nem oteno cvete
la, če bi ne- bilo prijav. Özadje 
ovadb je  bila nevošljivost, škodo
željnost, sosedske zdrahe, vinje
nost. Skratka: dolgi jeziki, ki jih 
nikjer in nikoli ne-manjka, čeprav 
so prepovedano blago kupovali 
vsi prebivalci, tako  bogati kot 
revni.

Strugarjeva Lenčka je bila žen
ska, ki je take reči vedno imela na 
zalogi in zelo uspešno spravljala v 
denar. Njena starejša sinova sta se 
s tem ukvarjala na debelo, ona na 
drobno. Čudež bi bil, če bi tega ne 
»zavohvali« žandarji in fmancar. 
O rožnika sta bila silno nadležna. 
Prihajala sta pogosto, tako pogos
to , da je bil naveličan celo občin
ski mož, ki ju  je m oral spremljati 
kot priča. Lenča je bila vesela, ker 
sta odhajala z dolgim nosom , pa 
tudi jezna. Svojo jezo je obrnila na 
šaljivo plat, rekoč:

»Boglonaj, ker ste mi cunje 
prezračili, bolhe pregnali in miši

prestrašili! Vidim, da meni tega ni 
treba. Dovolj pogosto ste tu.«

Nekega dne pa sta prag Len- 
čkine bajte prestopila orožnika 
sam a, brez priče. Od zadnje 
»inventure« je minilo le nekaj dni. 
Lenčko sta hotela presenetiti. In 
res: menda jim a je sam vrag s 
prstom  pokazal, da sta iz neke 
večje škatle izvlekla tri živordeče 
okrogle škatlice polne saharina. 
Lenčki sta jih pom olila pod nos z 
večjim zmagoslavjem kot, če bi v 
Sahari naletela na vodo.

»Eh, kaj!?« je ravnodušna rekla 
Lenčka in skom ignila z rameni. 
»Kupila sem jih. Revni smo. Prav- 
tako  pa moji otroci radi imajo 
osladkano kavo ali čaj kakor 
gruntarski. Slaba mati bi bila, če 
bi jim  niti saharina ne privoščila. 
Vi, ki imate mesečne plače ne 
veste...«

»Naše mesečne plače vas nič ne 
brigajo!« je osorno rekel orožnik 
Ne le, da se ukvarjate s prepove
dano dejavnostjo, tudi dolg jezik > 
im ate, ki ga bo treba pristriči. Mi
dva bova napisala prijavo o naj
dbi, kar pa im ate drugega poveda
ti, boste povedali gospodu sodni
ku.«

Preteklo je kakih deset dni in 
Lenčka je dobila poziv naj se dne 
tega in tega zglasi na sreskem so
dišču v G onjem gradu. To je ni 
presenetilo. V mislih s e je  že pri
pravila na srečanje s sodnikom.

Pot čez Hom je bila dolga, a 
Lenčka jo  je ubrala po bljižnici. 
Žilica ji  ni dala, da bi spotom a ne 
obiskala nekaj hiš in ponudila 
svoje »drobnarije« kakor jih je  sa
ma imenovala. »K artako brez ha
ska pa ne bom krevsala v Gornji 
grad,« je rekla sam a sebi, ko se je  
zjutraj obuvala. »Ze zaradi pod
platov. Boso bi me pred sodnika 
ne pustili stopiti.«.

Niže trga, preden je prišla na 
glavno cesto, je cekar porinila v 
gost jelšev grm. Ni še bil prazen in 
lahko bi si nakopala še več 
sitnosti.

Po nekaj m inutah je že stala 
pred poslopjem imenovanim Ste
kel, nato pa zavila v prostore 
sreskega načelstva. Ni bila edina, 
ki je  čakala, da stopi pred obličje 
gospoda sodnika. M orala je čaka
ti. Ko pa so jo  poklicali je vstopila 
mirna, zbrana in odločna ter brez 
obotavljanja sedla na stol kakor 
so ji veleli.

Najprej je  m orala potrditi p ra
vilnost svojih osebnih podatkov, 
potem pa je sodnik prebral obto
žnico. Ko je končal si je snel na

očnike, zelo strogo pogledal in še 
bolj strogo dejal:

»Takotorej! D okazano je, da se 
ukvarjate s posli, ki so po zakonu 
strogo prepovedani in kažnjivi. 
Izvrševalci preizkave niso veliko 
našli, iz zanesljivih virov pa vemo, 
da je prodaja saharina, kamenč
kov in vžigalnikov glavni vir vaše
ga zaslužka, jajca, maslo in kaj 
vem kaj še pa le kot dodatek. Za 
slepilo. Vendar: nekega dne se 
boste ujeli! Kažnjivo pa ni samo 
prodajati, tudi kupovati. Zaslužili 
ste zaporno kazen in...«

Lenčka ni čakala, da bi do kraja 
povedal, Naglo je vstala, stopila k 
njegovi mizi in se oglasila:

»Do tu ste govorili vi, gospod 
sodnik, zdaj bi pa še jaz rada 
povedala svoje. Pravico imam do 
zagovora, m ar ne?« je poudarila, 
»in m orate me poslušati!«

»Kaaj?« je zarohnel sodnik in 
vstal kot bi ga izstrelil. Pisarju je 
roka zatrepetala, Lenčka pa ni niti 
trenila, samo vljudno je počakala, 
da ji je  sodnik natresel nekaj go
rkih, potem brez zadrege nadalje
vala: »Orožnika sta naredila
preizkavo in napisala prijavo, 
kajne? Kdo pa je na poročilu pod
pisan kot priča?... Nihče! Nihče, 
ker ga ni bilo. Za preizskavo sta se 
odločila na svojo pest, brez na
vzočnosti občinskega moža.

(Nadaljevanje prihodnjič)

O  alpinizmu
Vsak človek nosi v sebi nekaj čisto 

svojega. Nekaj, kar pravzaprav sploh 
ne zna razložiti, kaj, potem pa za tisto 
nekaj uporabljamo posplošen izraz — 
nemir. Vsake toliko časa pa tisto »ne
kaj« oz. tisti nemir udari n a dan. Zgra
bi te, da bi'nekaj naredil, nekam šel, 
nekaj rekel, nekaj... nekaj... Ljudje, ki 
imajo radi naravo, pravijo, da je to 
»klic divjine; planinci pa pravijo, daje 
to potreba po hribih. Cisto preprosto 
in človeško pa je, da če si nekaj želiš in 
ne dobiš, hrepeniš po tem čedalje bolj 
in bolj. Skupni rezultat vseh teh želja, 
nemira in nenavadnih skrbi pa po na
vadi je, da postanemo sitni, nepotrpe
žljivi, nemogoči.

Do sem nima to nobene zveze z alpi
nizmom, tu pa morda postane za 
nekoga alpinizem odgovor na zgoraj 
zastavljeno psihologijo o človeku. Za 
koga drugega pa odgovor na tista 
vprašanja, zakaj hiribi, zakaj plezanje?

Nobenih velikih besed ni treba, o 
željah po naporih, o užitkih, ko te 
obstreljuje padajoče kamenje, o grme
nju strel poleti ali pa o gromu plazov 
pozimi, sploh o doživetjih na robu 
življenja. Če razmišljamo tako kot 
zgoraj, je vse skupaj mnogo bolj 
preprosto.

Tudi v naši dolini je nekaj ljudi, ki 
nosijo v sebi vse to in še več. Odhajajo

kar tako
v gore, se srečujejo, spoznavajo, 
pogovarjajo, pomagajo drug druge
mu... Pred tremi leti seje kot rezultat 
skupnih idej in vsega tega rodila 
Zgornjesavinjska alpinistična sekcija. 
Boter sekciji, ki takrat še slutila ni, 
koliko težav in težavic je na tem svetu, 
je postal Šaleški alpinistični odsek. 
Pirhov v obliki inštruktorskih nasve
tov, predavanj, taborov in podobne 
pomoči, je bilo v začetku obilo, potem 
pa so se manjšali in manjšali in 
nazadnje kar izginili. Sekcija pa je 
rasla in se množila, hočem reči, delala 
je. Precej je bilo raznih delovnih akcij: 
od trebljenja in pogozdovanja, pa do 
podiranja cinkarniškega dimnika. To
da sekcija je pač bila mlada in veliko 
bolj kot delo ji je dišalo jelo. Mladim 
članom sekcije je pač bilo laže naložiti 
nahrbtnik in odoti novim gorskim 
doživljajem naproti, kot pa zgrabiti 
sekiro ali kramp in služiti denar. 
Potrebno pa je oboje. Smisel sekcije je, 
združiti ljudi z enotnimi interesi, 
enotnim doživljanjem gora, v katerih 
osrčju pravzaprav živimo. Njen 
smisel je tudi, ohraniti tradicijo tiste 
ljubezni do hribov, s katero so naši 
predniki osvajali vrhove Savinjskih 
planin in premagovali prepadne stene. 
Smisel je v vzgoji in vzbujanju 
planinske etike v številnih množicah, 
ki danes odhajajo v hribe, smisel v

izobraževanju za usposobljeno, nese
bično in tovariško pomoč v hribih 
(gorski reševalci). Smisel in namen pa 
je seveda tudi v vedno novih in novih 
alpinističnih dosežkih, ki se počasi, a 
vidno enačijo z dosežki slovenskega 
alpinizma. Takšne naloge si je al
pinistična sekcija naložila in svojo 
aktivnost podrejala tem ciljem. Vrsti
li so se alpinistični tabori: dvakrat v 
Franciji, Paklenica, Vršič, pogosteje 
Klemenča Jama; zimski in letni tečaji, 
pa tudi vedno zahtevnejši prvenstveni 
vzponi in ponovitve. Vzporedno s tem 
pa so rasle tudi želje in hotenja. Nekje 
se je utrnila misel, drobna in tiha, ki pa 
je hitro postala cilj: samostojna odpra
va Zgornjesavinjske alpinistične sekci
je. O uspešni odpravi Grenland 84 je 
nekaj že bilo napisanega, precej pa je 
še vedno v rokopisih in obljubah, ki 
bodo še morali na beli dan. Kritika oz. 
»Kdor jezika špara, kruha strada« je 
tu umestno in udeleženci sicer zelo 
uspešne odprave Zgornjesavinjske al
pinistične sekcije to pač morajo 
sprejeti in popraviti v obliki biltena. 
Pa tudi ostali člani sekcije imajo bolj 
malo volje do sedenja ob papirjih, 
urejanja raznih organizacijskih zadev, 
pisanja poročil o vzponih, ipd. Vse to 
pa meče slabo luč na delo sekcije. 
Morda bo narobe, če zapišem, da 
sekciji manjka samo oče organizator s 
tisto šibo, ki bi člane sekcije prisilila 
narediti tudi tiste stvari, ki jim niso 
najbolj pri srcu. Vseeno pa mislim, da 
ko bomo našli tistega »očeta« ali pa

vsaj ta pravo šibo, da bo takrat sekcija 
veliko laže dosegla tisto priznanje, ki 
si ga sicer že danes zaslužijo njeni 
rezultati.

In ko pozabiš na vso težo zakompli- 
ciranosti človeškega in družbenega 
sistema, ko hočeš pozabiti vse niy npsti 
in vse »moraš to, moraš ono«, - t  
takrat poiščeš nahrbtnik. Misliš le še 
na to, česa vsega ne smeš pustiti doma 
in kaj vse boš rabil. Poslušaš vremen
sko napoved, temperature, Snežne 
razmere, nevarnost plazov, pa tudi že 
udomačen hišni stavek: Lahko bi bila 
doma, v katerem čutiš tudi željo — da 
se ti ne bo kaj zgodilo. Razmišljaš in 
tuhtaš o možnosti vzponov, o lepot), 
snežnih sten in grap, o kristäinem.ledu 
slapov — misli pohitijo pred tabo.
Ujameš jih šele nekje nad 2000 m, sredi 
snega, ledu in skal. Takrat so mirne in 
unesene, samo tvoje. Morda nosi 
podobne misli v svojem srcu v tistem 
trenutku le še tvoj soplezalec. Pogled 
se zazre čez bele vrhove, misli pa se 
izmenjujejo brez besed. Vedno znova, 
pa čeprav stotič ali več, moraš priznati 
(ponoviti za znanim pesnikom), daje 
sreča biti mlad, sreča videti in doživeti 
gore. Čeprav znajo biti krute in 
usodne, ko stresajo svojo moč, čeprav 
znajo prizadeti, toliko hudega in 
bolečin, se ti v tistem trenutku zazdi, 
da ti gore na nek svoj način vračajo 
ljubezen. In poplačan si —gore pa so 
bele in visoke kakor prej.

A. L.

Zupančičev izlet iz Celja v Solčavo I V  de l

Janez Anton Zupančič nas je v 
svojem potopisu, ki ga jev nemščini 
objavil leta 1826, po Spodnji Sa
vinjski dolini in za Sotesko pripeljal 
do Letuša, čeprav Soteska v resnici 
leži med Letušem in Mozirjem.

Naslednji kraj, na katerega na
letiš za Letušem, je trg Mozirje (1). 
Vorauški kanonik A. J. C äsar (2) 
dom neva, d a je  tu  stal rimski Col- 
redkokdaj je  kdo tako  pogum no 
verjetno smeli iskati na slovenjeg
raških tleh (3). Tudi rimski 
spom enik, ki se nahaja ob tej cesti 
pri Rečici (4) in ki ga C äsar res ni 
poznal, ne potrjuje te njegove 
domneve. Sicer je  zgodovina 
M ozirja skoraj brez znamenitih 
dogodkov.

Cesta vodi naprej in blizu leži 
na levi strani grad Vrbovec (5). O 
sedanji zgradbi se piše šele v za
dnjih stoletjih in leži čisto ob vzn
ožju griča, na katerem so še pred 
nekaj leti bile precejšnje razvaline 
istoimenskega starega gradu, ki so 
štrlele nad streho sedanjega in so 
ponujale res zelo nenavaden pri
zor. V srednjem veku je nosila ime 
tega gradu neka viteška družina, 
toda že leta 1350 sta ga brata 
Drtolf in Jakob  Vrbovški prodala 
grofom Ortenburškim. Neki Eber 
hard Vrbovški je prejel v letu 1403 
od vojvode Vilhelma Prijaznega v 
fevd gospostvo Bistriški grad (6), 
Janez Vrbovški se je  bojeval v voj
ski cesarja Friderika IV. (6a). 
Zdaj je že dolgo, odkar je ta plemi
ški rod izumrl. N ajbrž so Vrbovec 
dobili z -zapuščino od Ortenbu- 
ržanov Celjski grofje. Po umoru 
grofa Ulrika (7) se je oskrbnik 
Vrbovca zvesto držal z vojsko na
padene vdove Katarine, medtem 
ko je največ ostalih oskrbnikov 
gradove, ki smo jim bili zaupani, 
odprlo tem u ali onem u pretenden
tu. Okoli leta 1620 je to graščino 
kupil in jo  namenil za izboljšanje 
škofovskih dohodkov ljubljanski 
škof T om až Hren, tisti znameniti 
nasprotnik luteranstva, ki je dajal 
na Kranjskem graditi majhne 
lesene cerkve in jih je po delih 
pošiljal po Savi na Hrvaško in v 
Slovenijo (8). G orečnost ga je

pripeljala celo tako daleč, da je 
nekoč, ko je šel mimo Elizabetine, 
zdaj meščanske špitalske cerkve v 
Ljubljani (9) in slišal v njej pridi
gati nekega pastorja, kljub števil
nim zbranim luteranom  stopil na 
prižnico in po stopnicah vrgel 
govornika z nje. On sam pa je os
tal na prižnici in imel nepri
pravljen dostojanstven in skrajno 
goreč govor, ki je na duše priso
tnih naredil izreden vtis. Le 
redkokdaj je  kdo tako  pogumno- 
in tako neutrudno skušal doseči 
svoj namen kot ta Tom až Hren. 
»Terret labor, adspice praemium!« 
(10) je bilo njegovo geslo, ki ga je  
zelo dobro prevedel v nemščino 
takole: »Schreckt dich der Arbeit 
Schweiss zurück, /  W irf au f den 
reichen Lohn den Blick!« (11)

Vrbovec je po kratki ločitvi v 
zadnjih letih, med katero je bil 
pod državno upravo, zdaj spet 
prišel pod ljubljansko škofijo.

Čisto blizu Vrbovca se na hribu 
dviga lepa cerkev s frančiškan
skim sam ostanom  Nazarje (12), ki 
je bil ustanovljen leta 1632. T u je  
znani pater Spöck nekoč kot le
karnar tega sam ostana začel tisto 
življenjsko pot, ki g a je  pripeljala 
do njegove poznejše siave v kemi
ji, v njegov spomin stoji simboli
čni spomenik v cerkvi Leech- 
kirche v G radcu (13),

Malo ob Vrbovca naprej se 
odpre majhna, lepa dolina. Tu se 
pot'razcepi: desna vodi v bližnji, 
trg Ljubno (14) in od tod v Luče 
(15) in Solčavo, leva pa v Gornji 
G rad (16). Tik pred popotnikom  
pa stoji na griču božjepotna 
cerkev svetega Ksaverija na St
ražah (17). Ta božjepotni kraj se 
mora zahvaliti za svojo slavo in 
bogato zalogo najlepših vsakovrs
tnih param entov jezuitom. Le 
vplivu tega reda se je lahko po
srečilo, da je postal tudi ta  kraj ta
ko pomemben, da se zlivajo sem 
vsako leto tisoči romarjev iz razli
čnih dežel in da so semkaj poslali 
svoja zaobljubna darila celo tuji 
dvori. Še lahko vidiš okusne in 
dragocene mašne plašče, ki sta jih 
vezli tudi francoska in poljska

kraljica, in druge, ki jih je s svoji
mi rokami vezla celo nesmrtna 
mati narodov, cesarica Marija Te
rezija. Z dragulji obložena monšt- 
ranca in izredni kelih brez prime
re, ki ga je  sem darovala neka 
francoska kraljica (18) sta poseb
no mojstrski umetniški deli. Na 
kelihovi čaši in na njegovi nogi so 
posamezni prizori iz Odrešeniko- 
vega življenja, na zunanji strani 
patene pa je reliefni prizor zadnje 
večerje s tako veliko resničnosti, 
okusa in natančnosti, da kroži tu
kaj seveda nepreverjena pripoved
ka, da naj bi umetnik v Parizu 
sedem le.t ustvarjal to delo in nato 
oslepel, še preden je dokončal 
držaj, ki ga je  — mojstrsko, a ven
dar, kot se vidi že na prvi pogled
— čisto zagotovo dokončal nekdo 
drug. Na spodnji strani kelihove 
noge je Vtisnjen burbonski grb z li
lijami. Ta izredni primerek bi si v 
resnici zaslužil, da ga opiše pozna
valec te umetnosti (19). — O vsem 
drugem, kar sem videl tukaj, zdaj 
ne bom govoril.

Prevzeta sva zapuščala to  hišo 
božjo in čez eno urico sva prispela 
v palačo resnično knežjega G or
njega G rada.
OPOMBE

(1) Prassberg. — (2) O Aquilinu 
Juliusu Časarju mi je uspelo 
dobiti le podatek, da je  bil rojen 
leta 1720 v G radcu, bil pa je 
kanonik v Vorauu (v bližini 
G radca) — (3) Novejša raziskova
nja res postavljajo Colatio (n e . 
Collatio, kot piše Župančič) v Stari 
trg pri Slovenj Gradcu. — (4) Rietz
— (5) Altenburg. — (6) Feistritz. 
Mogoče grad ob potoku Bistrica 
pri Ribnici na Dolenjskem. — (6a) 
Torej v letih 1424— 35. — (7) Leta 
1456 v Beogradu. — (8) Emilijan 
Cevc pravi v knjigi Slovenska 
umetnost (Ljubljana 1966, s t r  
82): »Vemo, d a je  dal škof Tom až 
Hren napraviti v G ornjem  gradu 
ogrodja za lesene cerkve, ki so jih 
nato s spiavi ovorili na Flrvaško.« 
Točnejši vir za to  trditev mi ni 
znan. — (9) Cerkev je stala na 
mestu sedanje Kresije (pri Tromo- 
stovju), ob nekdanjem zavetišču. 
V 16. stoletju je bila središče

protestantov, leta 1831 pa so jo 
prezidali v stanovanja in prodajal
ne. Uničena je bila ob potresu 
leta 1895. (Prim. Krajevni leksi
kon Slovenije 2, str. 203) — (10) 
Latinsko: »Češe bojiš dela, poglej 
na plačilo.« — (11) Ustrezen 
prevod v slovenščino bi bil: »Pri 
delu se potu bojiš? /  Ozri se na 
plačila blišč!« — (12) Nazareth. — 
(13) H adrian Kokol piše v knjigi 
Die Geschichte der Franziskaner
klöster in U ntersteierm ark (Zgo
dovina frančiškanskih sam osta
nov na Sodnjem Štajerskem, 
G orica 1915, str. 95), da je bil 
Fortunat Spoek (tako Kokol) 
duhovnik in zdravnik, ki je  bil 
sprva frančiškan v N azarjah, leta 
1788 pa je iz neznanih vzrokov 
odšel v Gradec. V sam ostanu seje 
izučil zdravilstva, obenem pa je bil 
tudi sam ostanski lekarnar. Imel je 
tudi težave s svetnimi zdravniški
mi oblastm i. U m rije  11. septem
bra 1813. Nagrobnik so mu 
postavili tri leta pozneje. — (14) 
Lauffen. — (15) Leutsch. — (16) 
O berburg. — (17) H. Xaveribs in 
Strasche. (V Radmirju.) Zupanči
čeva opom ba na tem mestu: 
»Sveti Ksaverij je bil učenec 
svetega Ignacija Lojolskega, us
tanovitelja jezuitov, ki ga je sam 
sprejel v red. Kot misijonar ima 
Ksaverij izredne zasluge za širjenje 
krščanstva v vzhodni Indiji, še 
posebej v mestu G oa. Za njegova 
še ohranjena pisma, ki jih je pisal v 
Evropo, se tudi še dandanes zelo 
zanimajo psihologi in zgodovina
rji.« — (18) Marija Jožefa leta 
1763. — (19) Kelih je izgotovil leta 
1760 Robert Joseph Auguste, kije 
naredil zlato krono za kronanje 
tudi kralju Ludviku XVI. Mojster 
je umrl leta 1805 v Louvru v 
Parizu. — Primerek je  najpopol- 
neje opisal Avguštin Štegenšek v 
razpravi D ragocena m onštranca 
in kelih pri Sv. Franpišku v 
Savinjski dolini v Voditelju v 
bogoslovnih vedah leta 1904 in v 
knjigi Dekanija gornjegraiska 
(M aribor 1905, str. 40—42).

Prevod in opombe 
Peter Weiss, 

pregled prevoda 
dr. Uwe Büttner

Novosti v občinski knjižnici M ozirje
I. LEPOSLOVJE: Kühn: Letnik 22, Aleksijevič: Moj argentinski tango, 

Breton & Beneish: Softwar, Seidzi: Japonski vojak, Šterk: Ruleta na Atlantiku, 
Jaeger: Amok, Stewart, F. M: Neuklonljivi L, 2 del

II. STROKOVNA LITERATURA: Likar: Prevare in zmotev medicini, Milo
vanovič: Draža Mihailovič, Borkovič:Milan Nedič, Ličina & Vavič & Pavlovski: 
Andija Artukovič, Slovenski narod in slovenska kultura (javna tribuna sloven
skih pisateljev), Makarovič, J.: Odkrivanje talentov, Baš, F.: Savbe in gospo
darstvo na SLovenskem podeželju. Vogel: Ljudski zdravnik, Lukian: Filozofi na 
dražbi, Jerše: Vračanje življenja srčnim bolnikom. Mirko tipka na radirko (Knji
žnica Mojega mikra), Kuščer & Štrbac: Ukročeni računalnik. Slovenski leksikon 
novejšega prevajanja, Lubej: Za sokolskim praporom, Ilič & Panajotovič: 
Golubarstvo

III. MLADINSKA LITERATURA: Kovač, P.: Vesoljsko jajce ali 1 + 1 = 5, 
Pregl: Šmejalnik ali cicilna zavora (slikanica), Lindgren: Ronja razbojniška hči, 
Kavalar: Smolček, Centkiewiczi: Odarpi Egigvov sin. Drevo življenja (afriške 
pripovedke)

Veterinarsko dežurstvo
20. 5. do 26. 5. ZAgožen Drago, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-179 

- 27. 5. do 2. 6. Kralj Ciril, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-112 
3. 6. do 9. 6. Lešnik Marjan, dipl. vet., Ljubija, tel. 831-017 
10. 6. do 16. 6. Zagožen Drago, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-179 
17. 6. do 23. 6. Kralj Ciril, dipl. vet., Ljubno, tel. 840-112

Dežurstvo Elektro Celje, 
nadzorništvo Nazarje — junij

Od 27. 5. do 2. 6. Jeraj Franc Prihova, tel. 831-910 
3. 6. do 9. 6. Marolt Marko Mozirje, tel. 831-877 
10. 6. do 16. 6. Nadvežnik Srečo Nizka, tel. 831-706 
17. 6. do 23. 6. Lever Peter, Paška vas, tel. 884-150 
24. 6. do 30. 6. Jeraj Franc Prihova, tel. 831-910
V primeru kakšne spremembe pokličite elektro Celje tel. 25-841 kjer dobite 

potrebne informacije.

Kino M ozirje v juniju

1. in 2. OFICIR IN DŽENTELMAN — ameriški film — melodrama 
4. DOLINASMRTI— Ameriški tlim — grozljivka
6. NORČIJE TOMA IN JERRYJA — ameriški film — risanka ob 17. uri
6. FRANCOSKE RAZGLEDNICE — ameriški film — ljubezenski
8. in 9. NEVIDNO ČUDO — jugoslovanski film — komedija
11. ŠTIRJE V IGRI — italiianski film — akcijski
13. NOROSTI GOSPE El.ODI — francoski film — erotični
15. in 16. MOJE PESMI, MQJfcUSANJE — ameriški film — fantastični
18. PARAZIT — ameriški film'-^'grozljivka
20. ŠAMPANJEC ZA ZAJTRKHTamefiški film — erotičen
22. in 23. E. T.—VESOLJČEK '-^- ameriški film — fantastični
25. LOLA — nemški film *— drama
27. DEKLETA IZ TRSTA — italijanski film — ljubezenski
^9. in 30. DVOBOJ ^W>ški film — karate

Kino Nazarje v juniju , /l h ,
upu i im  i- 11i J. in 2. TARZANpanieiii^Mivaiituristični 

5. POVRATEK GUSARJA, italjjansko-španski 
& in 9. ČAJENI V BORBT^A ŽIVLJENJE, ameriški—vestern 
12. ROMEO IN JU LIJ A, zap, nemški—ljubavna komedija 

VAT5. in 16. PO SLEDI SOKOLA zap. nemški—vestern 
19. UKRŠČENE PESNICE, japonski— karate
22, jn  23. KRADLJIVCI IZGUBLJENEGA BLAGA, italijanski—avanturi: ■ 
26. PREVELIKA ŽRTVA? mehiški—vojni
29. in 30. MAŠČEVANJE"UKRSČENE PESNICE, japonski—karate 

spektakel /Izl i ,

Kino Ljubno v juniju
2. MAH NA ASFALTU — otroški film
I. in 2. VESOLJSKI ŠERIF — italijanski akcijski film
4. PIRATI XX STOLETJA — sovjetski pustolovski film 
8. in 9. SVET SEKSAv— ameriški erotski film
II. SUPER VOHLJAČ — italj.-ameriški avanturistični film
15. in 16. ŠEST ŠVEDINJ V INTERNATU — zah. nemški film, seksi 

komedija
18. BELI PES — ameriški film—triler
21., 22. in 23. MOJE PESMI MOJE SAN JE — ameriški film, glasbena melodr. 
25. PORKXS — mladinska komedija
19. in 30. BELMONDO PROFESIONALEC — francoski avanturistični film

Kino Gornji grad  v juniju
1. in 2. zapadno nemški film »KRISTINA IN OTROCI POSTAJE ZA 200«
8. in 9. ameriški film »EDEN PROTI VSEM
15. in 16. ameriški film »OFICIR IN DŽENTLEMEN«
22. in 23. ameriški film »ŠTIRJE LUMPI (fakini)
29. in 30. ameriški film »KAMION SMRTI«

M atična kronika za april 1985

POROKE: Grudnik Alek
sander, star 24 let, ključav
ničar iz Nazarij in Novak 
Suzana, stara 22 let, kmetijski 
tehnik iz Nazarij, Remic Bran
ko, star 22 let, brusilec iz 
Pustega polja in Felicijan 
Gabrijela, stara 19 let, dijaki
nja iz Mozirja, Remse Robert, 
star 23 let, RTV mehanik iz 
Mozirja in Komar Majda, sta
ra 21 let, frizerka iz Mozirja, 
Remše Cveto, star 28 let, pro
dajalec iz Rakovelj in Zidam 
Bernarda, stara 20 let, frizerka 
iz Radegunde, Ugovšek Sta
nislav, star 32 let, mizar iz 
Gornjega grada in Semprimo- 
žnik Marija, stara 24 let, delav
ka iz Vologa, Trogar Ivan, star 
26 let, strojni tehnik iz Rade
gunde in Jurak Marija, stara 
23 let, študentka iz Nazarij, Ir- 
nar Miran, star 22 let, tehnik iz 
Radmirja in Sočič Suzana, 
stara 19 let, konfekcionar iz 
Radmirja, Povšnar Stanislav, 
star 25 let, kmet iz Raduhe 21 
in Jeraj Bernarda, stara 23 let, 
kmetovalka iz Sevnice

njive 8, Počivalnik tanislava, 
stara 61 let, gospodinja iz Lju
bije 1, Sedovnik Jožef, star 81 
let, kolar iz Mozirja 75, 
Bfezovnik Franc, star 57 let, 
upokojenec iz Mozirja 10, 
Žmavc Ciril, star 83 let, up
okojenec iz Radegunde 15, 
Drmenc Martin, star 92 let, 
upokojenec iz Savine 48, Spen
de Jožef, star 57 let, up
okojenec iz Okonine 27, Tr- 
bovšek Franc, star 54 let, up
okojenec iz Radmirja 70

KOVICE
„Savinjske novice” Izhajaj« 
mesečno - Izdaja SZD L  ob 
čine Mozirje - Urejuje ured 
niški odbor - Glavni In od 
govorni urednik Aleksande 
Videčnik - Fotografska pri 
prava Ciril Sem - Uredni 
štvo In uprava: Mozirje 175 
telefon: (063) 831-609- Žiri 
račun pri SD K  ekspozituri 
Mozirje, številka:

SMRTI: Pornat Jožef, star 
80 let, upokojenec iz Dol Suhe 
18, Branko Maks, star 77 let, 
upokojenec iz Rečice/Savinji 
12, Memtig Jožefa, stara 84 
let, gospodinja iz Bočne 51, 
Žagar Anton, star 61 let, up
okojenec iz Podvolovljeka 34, 
Robnik Avguštin, star 72 let, 
kmet iz Krnice 20, Copar 
Antonija, stara 73 let, kmet iz 
Lokpri Mozirju 44, Hribernik 
Larija, stara 80 let, upokojen
ka iz Brezja 35, Hriberšek Jan
ez, star 53 let, delavec iz Lepe

52810-637-55424 - Savlnjsk 
novice, glasilo SO  Mozirje 
Rokopise, objave In oglas 
za vsako številko sprejemi 
mo do10. v mesecu - Stavel 
filmi in prelom DIC, toz 
Grafika Novo mesto - Tis 
na rotaciji Ljudske pravice 
Ljubljani - Po mnenju l 
SRS, Sekretariata za Infoi 
macije (št. 421 1/72 z dn
9. maja 1973) Je časopis 
oproščen davka na promet 
proizvodov.


